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REVISTA PRESEI 
 

 Textul integral al acordului național propus de președintele Iohannis partidelor după referendum, pentru 
consolidarea parcursului european al României 
Administrația Prezidențială a făcut public proiectul de acord național pe care președintele Iohannis îl propune 
tuturor partidelor parlamentare, prin care să fie consolidat parcursul european al României. 
"Marea majoritate a partidelor sunt de acord că rezultatele acestui referendum trebuie implementat aşa cum a 
votat poporul, că trebuie consolidat parcursul european al României. Pentru a valorifica cum se cuvine acest vot şi 
consultările, am decis să invit partidele politice parlamentare să semnăm un acord naţional pentru consolidarea 
parcursului european al României sau un pact politic pentru România europeană", a declarat președintele 
Iohannis la Palatul Cotroceni, după încheierea consultărilor cu partidele. 
Șeful statului a avut marţi şi miercuri consultări cu partidele şi formaţiunile parlamentare pentru stabilirea 
"direcţiilor de acţiune necesare punerii în aplicare a referendumului naţional din 26 mai". 
Textul integral al acordului propus de Președinte 
ACORD POLITIC NAȚIONAL 
pentru consolidarea parcursului european al României 
România este o democrație vie și vibrantă, în care cetățenii sunt activ dedicați apărării libertății, păstrării și 
respectării regulilor și principiilor unui stat de drept autentic, precum și continuării luptei împotriva corupției; 
Românii își doresc aprofundarea integrării în Uniunea Europeană, așa cum demonstrează cu claritate 
rezultatele votului din data de 26 mai 2019; 
România rămâne profund atașată principiilor și valorilor europene. Nu există altă opțiune pentru țara noastră 
decât aceea a consolidării democrației și a statului de drept. Un stat de drept slăbit, fără o justiție 
independentă și cu instituții ale căror atribuții în combaterea corupției sunt amputate, fără respectarea 
principiului cooperării loiale și constructive între instituțiile statului înseamnă, de fapt, mai puțină prosperitate 
și securitate pentru cetățeni și o frână în dezvoltarea României; 
Într-un stat de drept veritabil, într-o democrație consolidată, așa cum își doresc românii să fie țara lor, 
amendarea cadrului legislativ trebuie realizată prin respectarea unor cerințe esențiale precum transparența, 
predictibilitatea, realizarea unor ample consultări cu profesioniștii și instituțiile direct vizate și, în primul rând, 
consensul social. 
Având în vedere că: 

 independența judecătorilor și procurorilor și eliminarea oricăror ingerințe politice în actul de justiție 
reprezintă fundamentul unui stat de drept, iar de la acest principiu nu se poate abdica, 

 este obligatorie eliminarea oricăror influențe ale factorului politic în activitatea judiciară sau în gestionarea 
carierei magistraților și excluderea oricărei posibilități a autorităților executive de a interveni asupra activității 
lor de natură jurisdicțională, 

 progresele României în consolidarea independenței sistemului judiciar, a luptei anticorupție și a asigurării 
unei funcționări eficiente a sistemului judiciar trebuie să continue, 
Ținând cont de: 

 voința suverană a cetățenilor români în favoarea statului de drept și împotriva modificărilor de natură să 
afecteze independența sistemului judiciar, exprimată ferm și fără echivoc la referendumul național din data de 
26 mai 2019, 

 statutul României de țară membră a Uniunii Europene și de angajamentele asumate în acest sens, inclusiv 
din perspectiva respectării principiilor și a valorilor fundamentale ce stau la baza Uniunii Europene, 

 recomandările Comisiei Europene din rapoartele privind Mecanismul de Cooperare și Verificare în domeniul 
justiției și luptei împotriva corupției, ale Comisiei de la Veneția și ale GRECO, 

 solicitările asociațiilor din sistemul judiciar și ale organizațiilor civice, 
NOI, semnatarii acestui acord politic național, ne angajăm ca toate acțiunile noastre să fie îndreptate în direcția 
respectării pe deplin a principiilor, valorilor europene, a drepturilor și libertăților fundamentale ale cetățenilor, 
a democrației și a statului de drept, a interesului public al cetățenilor, care sunt singura sursă legitimă a puterii 
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democratice. Numai astfel vom putea asigura prosperitatea, siguranța și bunăstarea cetățenilor noștri. 
Apărarea acestor drepturi și valori va fi o prioritate absolută pentru noi. 
În acest sens, în acțiunile noastre viitoare, vom urmări realizarea cu celeritate a următoarelor obiective: 
• Transpunerea în legislație a interdicției privind amnistia și grațierea pentru infracțiuni de corupție. 
• Transpunerea în legislație a interdicției adoptării de către Guvern a ordonanțelor de urgență în domeniul 
infracțiunilor, pedepselor și al organizării judiciare corelată cu dreptul altor autorități constituționale de a 
sesiza direct Curtea Constituțională cu privire la ordonanțe. 
• Transpunerea în legislație a măsurilor necesare asigurării integrității în funcțiile publice. 
• Revizuirea legilor justiției, inclusiv a ordonanțelor de urgență prin care au fost modificate, în deplin și strict 
acord cu avizele Comisiei de la Veneția, a Consiliilor Consultative ale Judecătorilor și Procurorilor Europeni, 
precum și a rapoartelor Comisiei Europene și GRECO. 
• Adoptarea modificărilor aduse Codului penal și Codului de procedură penală numai cu respectarea deplină a 
recomandărilor Comisiei de la Veneția și Comisiei Europene. 
De asemenea, ne angajăm să transpunem în legislație, în cel mai scurt timp, măsurile necesare asigurării - atât 
în țară, cât și în străinătate – a exercitării depline și efective a dreptului de vot de către cetățenii români. 
NOI, semnatarii acestui acord politic național, ne angajăm ca în toate luările publice de poziție și în acțiunile 
întreprinse să sprijinim aprofundarea integrării în Uniunea Europeană și consolidarea proiectului european, 
precum și întărirea relației transatlantice, neexistând nicio incompatibilitate între continuarea integrării 
europene și aprofundarea Parteneriatului Strategic cu Statele Unite ale Americii, și să nu ne exprimăm contrar 
acestor linii de acțiune, principii și valori esențiale pentru România și cetățenii săi. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 PACT naţional propus de Iohannis. Tăriceanu: Acordul deturnează sensul referendumului / PSD vrea 
includerea a 7 ”aspecte vitale”, printre care condamnarea protocoalelor 
Liderul ALDE, Călin Popescu Tăriceanu, a declarat miercuri că acordul propus partidelor de Klaus Iohannis nu face 
decât să deturneze sensul referendumului, care a fost pe teme de justiţie. ”Este o altă şmecherie” prin care 
încearcă realegerea sa ca şef al statului, a mai afirmat Tăriceanu. 
”La consultările pe care le-am avut preşedintele nu a făcut nici cea mai mică menţiune cu privire la acest subiect. 
Prin urmare, acest anunţ nu face decât să deturneze sensul referendumului, care a fost clar referitor teme de 
justiţie şi nu a fost vorba de parcursul european, care nu cred că l-a pus cineva în discuţie. (...) Deci este o 
deturnare a sensului referendumului. Ar fi fost normal ca să ne aducă la cunoştiinţă intenţia de a propune un astfel 
de pact”, a declarat Călin Popescu Tăriceanu. 
El a mai spus că preşedintele Klaus Iohannis vrea să încerce o mişcare prin care să fololosească acest instrument 
pentru realegerea lui ca preşedinte. 
”Parcă ne-ar face chiar o propunere celor din coaliţie, ALDE plus PSD, să-l susţinem la prezidenţiale. Cred că este 
un pic cam mult să-i dăm posibilitatrea să fie şi arbitru, si jucător... Nu se poate, e mult prea mult, fiecare cred că 
trebuie să-şi vadă rolul şi prerogativele pe care le are”, a adăugat liderul ALDE. 
Tăriceanu a catalogat drept o ”şmecherie” demersul preşedintelui. 
”Mie mi se pare nepotrivit acest demers, pentru că, de fapt, este o altă şmecherie. Dl Iohannis în loc să vină de la 
Sibiu să ne arate ce înseamnă comportamentul nemţesc, vine să ne înveţe pe noi, la Bucureşti, cum e cu 
şmecheriile. E păcat. Eu cred că România nu are nevoie de şmecheri, are nevoie de oameni serioşi”, a apreciat 
Căluin Popescu Tăriceanu. 
La finalul declaraţiei, el a afirmat însă că va analiza şi va decide dacă ALDE va semna acordul propus de Klaus 
Iohannis. 
Preşedintele Klaus Iohannis a anunţat miercuri, după consultările cu liderii partidelor parlamentare pe tema 
rezultatului referendumului din 26 mai, că invită formaţiunile politice să semneze un pact politic pentru 
consolidarea parcursului european al României. 
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PSD vrea includerea a 7 ”aspecte vitale” în acordul politic, printre care condamnarea protocoalelor 
PSD a anunţat că va analiza în cadrul Comitetului Executiv Naţional propunerea preşedintelui Iohannis cu privire la 
acordul politic şi va formula un răspuns oficial, dar susţine ca documentul să conţină şapte ”aspecte vitale”, 
printre care condamnarea protocoalelor secrete. 
”PSD a luat la cunoştinţă, în urma conferinţei de presă a Preşedintelui Klaus Iohannis de astăzi, şi nu în timpul 
consultărilor, de intenţia acestuia de a propune partidelor politice din România un acord politic naţional pentru 
consolidarea parcursului european al României. PSD va analiza în cadrul Comitetului Executiv Naţional 
propunerea preşedintelui Iohannis şi va formula un răspuns oficial. PSD susţine consensul politic pe temele 
majore de interes naţional, mai ales atunci când un astfel de demers este unul real şi nu un joc electoral. PSD a 
susţinut şi va susţine întotdeauna orice înţelegere politică benefică interesului României”, se arată într-un 
comunicat de presă remis MEDIAFAX. 
Potrivit comunicatului, PSD propune ca acordul politic iniţiat de preşedintele Klaus Iohannis să mai conţină şapte 
”aspecte vitale”. 
”Considerăm însă că în acest moment în care se discută despre crearea unui consens politic e necesar ca un 
eventual pact încheiat între toate partidele politice să mai conţină câteva aspecte vitale pentru interesul 
României: 
1. Susţinerea unei Uniuni Europene cu o singură viteză, în care toate statele membre să se bucure de aceleaşi 
drepturi şi beneficii. 
2. Acţiunea tuturor forţelor politice din România pentru înlăturarea dublului standard în Uniunea Europeană. 
Nimic din ce este permis în alte state membre să nu fie interzis în România, iar ceea ce este respectat în alte state 
să fie respectat şi în România. 
3. Condamnarea protocoalelor secrete încheiate între instituţiile din sistemul judiciar şi alte instituţii. Justiţia 
trebuie să fie independentă şi transparentă. 
4. Asigurarea şi garantarea independenţei judecătorilor faţă de influenţele politice, cât şi faţă de orice altă formă 
de presiune exercitată asupra acestora. 
5. Garantarea şi respectarea în totalitate, inclusiv prin procesul de legiferare, a prevederilor Cartei Drepturilor 
Fundamentale a Uniunii Europene şi condamnarea publică a oricărei forme de abuz. 
6. Armonizarea legislaţiei româneşti la valorile şi principiile europene pentru înlăturarea oricăror forme de 
discriminare din societatea românească. 
7. Promovarea la nivelul Uniunii Europene a instituirii salariului minim european valabil pentru companiile care 
activează în mai multe state membre, astfel încât să se elimine discriminarea în privinţa salarizării pe teritoriul 
Uniunii. 
În ce priveşte includerea într-un asemenea protocol politic a prevederilor votate deja la referendum, considerăm 
că politicienii nu au dreptul şi nu pot decide peste voinţa românilor. Cetăţenii s-au pronunţat deja asupra celor 
două întrebări. 
Voinţa românilor nu poate fi negociată între politicieni. Prevederile referendumului trebuie transpuse imediat în 
legislaţie, indiferent dacă partidele încheie sau nu un pact politic”, se maia rată în comunicat. 
Tăriceanu propune constituirea unei comisii de cod electoral pentru rezolvarea votului din Diaspora 
Călin Popescu Tăriceanu a depus, la Senat, o solicitare de constituire a unei comisii de cod electoral, care să 
modifice legislaţia pentru rezolvarea problema secţiilor de vot din diaspora. El propune ca secţiile din străinătate 
să fie deschise timp de o săptămână pentru evitarea aglomeraţiei. 
„Am văzut că preşedintele în intervenţia pe care a făcut-o s-a referit şi la problema soluţionării votului românilor 
la alegeri. Ieri (marţi-n.r) am depus în atenţia Biroului Permanent al Senatului şi al Camerei o notă prin care solicit 
ca la şedinţa Birourilor permanente reunite să se ia în considerare posibilitatea constituirii unei comisii de cod 
electoral, acre să modifice actualele prevederi astfel încât să elimine aceste disfuncţionalităţi. Soluţia pe care o voi 
propune este aceea a votului prelungit anticipat. Adică la secţia de vot din străinătate românii să poată veni să 
voteze cu o săptămână înainte. Secţiile de vot să fie deschise cu o săptămână înainte, să fie deschise permanent 
pe durata săptămânii, în funcţie de disponibilitatea de timp să vină să voteze fără să aibă presiunea aceasta a 
aglomerării din ziua votului. Fiecare care doreşte să îşi exercite votul să o poată face”, a declarat Călin Popescu 
Tăriceanu. 
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El a afirmat că celelalte propuneri nu aduc rezultate pozitive din cauza birocraţiei. 
„Votul prin corespondenţă sau votul electronic presupun o serie de etape birocratice prealabile complicate care 
nu duc la rezultat. De exemplu votul prin corespondenţă a fost utilizat la votul trecut de numai 2100 de persoane, 
conform statisticilor Ministerului de Externe. Deci soluţia nu este una viabilă”, a conchis Tăriceanu. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Orban: PNL va semna acordul politic şi va milita cu toată forţa pentru transpunerea lui în practică 
Liderul liberal, Ludiovic Orban, a declarat miercuri că PNL va semna acest acord politic naţional propus de 
preşedintele Klaus Iohannis. ”Nu poate exista dreptate într-o societate în care justiţie e călcată în picioare de 
politicieni certaţi cu legea”, a mai spus el. 
”Anunţ, după consultarea telefonică a tuturor colegilor mei din conducere, că am decis cu unanimitate că Partidul 
Naţional Liberal va semna acest acord politic naţional şi nu numai că îl va semna, dar va şi milita cu toată forţa 
pentru ca acest acord politic să fie transpus în practică. Nu poate exista dreptate într-o societate în care justiţie e 
călcată în picioare de politicieni certaţi cu legea, într-o ţară în care infractori calcă cu bocancii independenţa 
justiţiei, puterea judecătorească şi caută să-şi subordoneze toţi magistraţii din ţară”, a declarat Ludovic Orban 
într-o conferinţă de presă. 
Preşedintele Klaus Iohannis a anunţat miercuri, după consultările cu liderii partidelor parlamentare pe tema 
rezultatului referendumului din 26 mai, că invită formaţiunile politice să semneze un pact politic pentru 
consolidarea parcursului european al României. 
”Pentru a valorifica cum se cuvine acest vot şi consultările, am decis să invit partidele politice parlamentare să 
semnăm un acord naţional pentru consolidarea parcursului european al României sau, dacă vreţi, un pact politic 
pentru România europeană. Aşadar, acord politic naţional pentru consolidarea parcursului european al României, 
care conţine în esenţă următoarele chestiuni: transpunerea în legislaţie a interdicţiei privind amnistia şi fgraţierea 
pentru infracţiuni de corupţie, transpunerea în legislaţiei a interdicţiei adoptării de către guvern a OUG în 
domeniul infracţiunilor, pedepselor, al organizării judiciare corelate cu dreptul altor autorităţi constituţionale de a 
sesiza direct CCR cu privire la OUG, dar şi transpunerea în legislaţie a măsurilor necesare asigurării integrităţii în 
funcţiile publice, revizuirea legilor Justiţiei, inclusiv a OUG prin care au fost modificate în deplin şi strict acord cu 
avizele Comisiei de la Veneţia a consiliilor consultative ale judecătorilor şi procurorilor europeni, precum şi a 
rapoartelor Comsiei Europene şi GRECO, adoptarea modificărilor aduse Codului penal şi Codului de procedură 
penală numai cu respectarea deplică a recomandărilor Comisiei de la Veneţia şi Comisiei Europene”, a declarat 
Klaus Iohannis. 
Şeful statului a precizat că mai propune ca cei care vor semna pactul să se angajeze să transpună în legislaţie în cel 
mai scurt timp măsurile necesare asigurării respectării atât în ţară, cât şi în străinătate a exercitării depline şi 
efective a dreptului de vot de către cetăţenii români. 
El a mai spus că va trimite ”imediat” partidelor proiectul acordului. 
”Aştept în câteva zile un răspuns afirmatov la invitaţia mea de a semna acest acord naţional”, a mai spus şeful 
statului. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Dan Barna anunţă că USR va semna acordul politic propus de preşedintele Klaus Iohannis 
Liderul USR, Dan Barna, a anunţat miercuri seara că formaţiunea semnează acordul politic naţional propus de 
preşedintele Klaus Iohannis, însă susţine o revizuire constituţională mai amplă, care să cuprindă inclusiv 
prevederile din iniţiativa ”Fără penali” 
”Semnăm acordul politic naţional pentru consolidarea parcursului european al României propus de preşedintele 
Klaus Iohannis. USR îşi păstrează consecvenţa din ultimii 3 ani de zile în care a luptat în Parlament şi în stradă 
pentru a împiedica subminarea independenţei justiţiei de către coaliţia toxică de la guvernare şi va semna acordul 
propus de preşedintele Iohannis”, a scris pe Facebook Dan Barna. 
El a mai afirmat că Justiţia rămâne în continuare prioritatea zero a României. 
”USR a depus deja în Parlament un proiect de lege care transpune recomandările Comisiei de la Veneţia în legile 
justiţiei, iar dacă există un acord politic acesta poate fi adoptat în perioada imediat următoare, astfel încât 
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sistemul de justiţie să îşi recapete stabilitatea, iar România să îşi recupereze credibilitatea în faţa partenerilor 
externi. USR susţine, de asemenea, o reformă constituţională care să cuprindă întrebările de la referendumul 
pentru justiţie al preşedintelui Iohannis, dar şi iniţiativa Fără Penali în Funcţii Publice, care a fost semnată de peste 
un milion de cetăţeni. De altfel, USR militează pentru o reformă constituţională mai amplă, care să includă de 
exemplu depolitizarea CCR, o instituţie cu rol fundamental în statul român care şi-a abandonat misiunea de a 
apăra legea, sub presiunile PSD-ALDE”, a adăugat preşedintele USR. 
Preşedintele Klaus Iohannis a anunţat miercuri, după consultările cu liderii partidelor parlamentare pe tema 
rezultatului referendumului din 26 mai, că invită formaţiunile politice să semneze un pact politic pentru 
consolidarea parcursului european al României. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Noul grup parlamentar Pro Europa susţine moţiunea de cenzură. Daniel Constantin: Avem 24 de 
parlamentari/ Grupul minorităţilor este divizat 
Daniel Constantin a declarat, miercuri, că Pro România susţine moţiunea de cenzură la adresa Guvernului şi 
lucrează la document alături de iniţiatorii acesteia, respectiv PNL. El a precizat că în prezent grupul deputaţilor Pro 
Europa are 24 de membri. 
"Azi (miercuri n-r.) de dimineaţă am avut un prim contact cu colegii de la PNL, am agreat câţiva paşi, se lucrează la 
moţiunea de cenzură şi nu numai că o susţinem, lucrăm, ne spunem punctele de vedere, ce credem că nu a fost 
bine în managementul acestui Guvern. E şi un calendar de lucru zilele acestea. Avem 24 de parlamentari", a spus 
Daniel Constantin după consultările de la Cotroceni. 
Referitor la referendum, Daniel Constantin a precizat că i-a prezentat şefului statului modificările pe care ar vrea 
să le includă într-o revizuire a Constituţiei, inclusiv definirea încălcărilor grave ale Constituţiei. 
"L-am informat pe preşedinte cu privire la faptul că noi am dori în acest proces de modificare a Constituţiei să 
cuprindem şi alte aspecte care sunt în momentul de faţă neclare, nu lucruri care necesită o consultare amplă a 
cetăţenilor şi o dezbatere amplă în Parlamentul României pentru că asta ar necesita timp. Am înţeles necesitatea 
exprimată şi de preşedinte şi de cetăţeni ca aceste lucruri să fie implementate cât mai repede în Constituţie. De 
aceea cred că dacă va exista o majoritate largă la nivelul Parlamentului şi alte partide vor agrea, noi o să 
prezentăm câteva puncte care trebuie modificate. Le-am prezentat şi preşedintelui. O să discutăm şi cu ceilalţi 
colegi din Parlament, absolut cu toate partidele politice, să vedem dacă o să întrunim o majoritate. În caz contrar, 
ne aliem acestei majorităţi care deja se prefigurează pentru modificarea Constituţiei în cele două puncte, aşa cum 
poporul s-a exprimat. E un proces care probabil că va începe imediat la nivelul Parlamentului şi se va finaliza spre 
sfârşitul acestui an, posibil chiar şi cu ocazia alegerilor prezidenţiale", a explicat Daniel Constantin. 
Şi Eugen Tomac a declarat, miercuri, că PMP va vota pentru trecerea moţiunii de cenzură, iniţiată de PNL la adresa 
actualului Guvern. 
Liderul UDMR, Kelemn Hunor, a anunţat că va susţine demersul opoziţie. 
Moţiunea de cenzură este probabil să fie depusă săptămâna viitoare, a anunţat liderul USR Dan Barna. 
Pambuccian, despre susţinerea moţiunii de către minorităţi: Probabil că va fi împărţit grupul 
Liderul grupului minorităţilor din Parlament, Varujan Pambuccian, a declarat, miercuri, că grupul din Camera 
Deputaţilor nu a discutat despre o susţinere a moţiunii de cenzură la adresa Guvernului dar că el crede că sunt 
două părţi egale în grup care se poziţionează diferit faţă de moţiune. 
"Nu am discutat încă chestiunea aceasta (moţiunea de cenzură-n.red.) în şedinţa de grup, dar probabil că va fi 
grupul împărţit cam în două jumătăţi egale", a declarat Varujan Pambuccian după consultările minorităţilor cu 
preşedintele Klaus Iohannis la Cotroceni. 
Totodată, el susţine restrângerea domeniilor în care Guvernul să legifereze prin ordonanţe de urgenţă şi mai mult 
decât au prevăzut cele două întrebări ale referendumului de pe 26 mai. 
"În ceea ce priveşte referendumul, la primul punct noi am reamintit că încă din 2003 am cerut eliminarea OUG ca 
instrument. Acum considerăm că ele trebuie să rămână doar pentru cazurile de calamităţi, stare de război, în rest 
sunt inutile, dacă există voinţa politică ca o lege să treacă foarte repede prin Parlament. Lucrul acesta se poate 
întâmpla, nu e nevoie neapărat de o OUG, adică domeniile de legiferare noi am vrea să le restrângem mai mult 
decât a fost solicitat în cadrul referendumului, la subiecte de genul acesta. La a doua chestiune, toată lumea este 
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de acord cu ce s-a votat şi cu întrebarea. Rămâne să vedem cum arată textul respectiv şi bănuim că se va găsi o 
formulă juridică pentru textul constituţional, deci din punctul acesta de vedere susţinem demersul preşedintelui 
României", a afirmat liderul minorităţilor din Parlament. 
Daniel Constantin a declarat, miercuri, că Pro România susţine moţiunea de cenzură la adresa Guvernului şi 
lucrează la document alături de iniţiatorii acesteia, respectiv PNL. El a precizat că în prezent grupul deputaţilor Pro 
Europa are 24 de membri. 
Şi Eugen Tomac a declarat, miercuri, că PMP va vota pentru trecerea moţiunii de cenzură, iniţiată de PNL la adresa 
actualului Guvern. 
Liderul UDMR, Kelemn Hunor, a anunţat că va susţine demersul opoziţie. 
Moţiunea de cenzură este probabil să fie depusă săptămâna viitoare, a anunţat liderul USR Dan Barna. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Camera Deputaților își schimbă Regulamentul în cazul în care justiția cere ridicarea imunității unui deputat 
membru al Guvernului 
Camera Deputaţilor şi-a modificat, miercuri, regulamentul, stabilind, printre altele, că solicitarea adresată de 
Parchetul de pe lângă Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie privind urmărirea penală a unui membru al Guvernului 
care este şi deputat trebuie să fie motivată în fapt şi în drept, relatează Agerpres. 
ACTUALIZARE. „Presupune clarificare, ca să se înţeleagă inclusiv de cei de la GRECO şi de la MCV că motivarea 
ridicării imunităţii sau respingerea acestei ridicări se face ţinându-se cont de legislaţia noastră şi cu trimitere la 
recomandările Comisiei de la Veneţia. În ceea ce ne priveşte, noi respectam aceste criterii doar că nu era precizat 
în mod expres că vom face referire şi la recomandările Comisiei de la Veneţia”, a explicat pentru Digi24.ro Eugen 
Nicolicea, președintele Comisiei de regulament. 
Totodată, toate argumentele din raportul întocmit de Comisia juridică trebuie să respecte criteriile şi liniile 
directoare din Raportul Comisiei de la Veneţia privind scopul şi ridicarea imunităţii parlamentare. 
S-au înregistrat 252 de voturi „pentru”, unul contra şi două abţineri. 
Modificările au fost propuse de deputatul PSD Eugen Nicolicea, preşedinte al Comisiei de regulament, şi aprobate 
de această comisie. Nicolicea a precizat că aceste modificări au fost realizate în acord cu recomandările din 
raportul GRECO. 
„În cazul în care preşedintele Camerei Deputaţilor primeşte o solicitare din partea procurorului general al 
Parchetului de pe lângă Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie adresată Camerei Deputaţilor pentru ca aceasta să ceară 
urmărirea penală a unui membru al Guvernului care este şi deputat, respectiva solicitare este adusă la cunoştinţa 
Biroului permanent de îndată. Solicitarea trebuie motivată în fapt şi în drept”, prevede textul adoptat. 
De asemenea, potrivit noilor prevederi, raportul Comisiei juridice întocmit cu privire la această solicitare va 
cuprinde toate argumentele, atât în favoarea aprobării cererii, cât şi pe cele împotriva aprobării acesteia. 
Argumentele în favoarea aprobării cererii sunt cele formulate de deputaţi, precum şi cele cuprinse în solicitarea 
procurorului general al Parchetului de pe lângă ÎCCJ. Argumentele împotriva aprobării cererii sunt cele formulate 
de deputaţi, precum şi cele formulate de ministrul în cauză şi de apărătorii acestuia. Toate argumentele vor fi 
raportate la îndeplinirea criteriilor şi liniilor directoare pentru ridicarea imunităţii parlamentare cuprinse în 
capitolul V din Raportul Comisiei de la Veneţia privind scopul şi ridicarea imunităţii parlamentare. 
Un alt text nou introdus stipulează că, în cazul în care Camera Deputaţilor nu hotărăşte să ceară urmărirea penală, 
preşedintele forului legislativ va comunica acest lucru procurorului general al Parchetului de pe lângă ÎCCJ, iar 
procedura parlamentară se încheie. În prezent, această hotărâre trebuia publicată în Monitorul Oficial. 
De asemenea, Regulamentul a fost completat şi în cazul cererii adresate de ministrul justiţiei de reţinere, arestare 
sau percheziţie a unui deputat. Şi în acest caz raportul Comisiei juridice va cuprinde toate argumentele, atât cele 
în favoarea aprobării cererii, cât şi împotriva aprobării acesteia. Toate argumentele vor fi raportate la îndeplinirea 
criteriilor şi liniilor directoare pentru ridicarea imunităţii parlamentare cuprinse în capitolul V din Raportul 
Comisiei de la Veneţia privind scopul şi ridicarea imunităţii parlamentare. 
În cazul în care Camera Deputaţilor nu hotărăşte să aprobe cererea ministrului justiţiei, acestuia i se va comunica 
în scris de către preşedintele forului legislativ şi procedura parlamentară se încheie, fără să se mai publice în 
Monitorul Oficial această hotărâre, cum este în prezent. 
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(Sursa: Agerpres) 
 

 CCR a respins, miercuri, sesizarea PNL şi USR pe legea care dezincriminează fapte de corupţie 
Curtea Constituţională a respins, miercuri, sesizarea PNL şi USR prin care reclamă că proiectul adoptat de 
Parlament care modifică Legea 78/2000 pentru prevenirea, descoperirea şi sancţionarea faptelor de corupţie nu 
este pus în acord cu o decizie anterioară a CCR. 
Prin urmare legea adoptată de Parlament a fost declarată constituţională de către judecătorii Curţii. 
Pe 2 mai, grupurile deputaţilor PNL şi USR au depus o sesizare la CCR cu privire la modificarea Legii 78/2000 
pentru prevenirea, descoperirea şi sancţionarea faptelor de corupţie. 
Partidele de Opoziţie motivează, în obiecţia de neconstituţionalitate cu privire la modificarea art. 12 din Legea nr. 
78/2000, că actul normativ încalcă Legea fundamentală, prin prevederile care dezincriminează „faptele prevăzute 
în cuprinsul lit. a) şi b) ale art. 12 în cazul în care faptele sunt săvârşite în scopul obţinerii pentru altul de bani, 
bunuri ori alte foloase, precum şi în cazul în care faptele sunt săvârşite în scopul obţinerii pentru sine de alte 
foloase decât cele materiale”. 
„Constatăm că, în procedura de reexaminare a Legii pentru modificarea şi completarea art. 12 din Legea nr. 
78/2000 pentru prevenirea, descoperirea şi sancţionarea faptelor de corupţie (PLx nr.340/2018), ca urmare a 
Deciziei Curţii Constituţionale nr.584/25.09.2018, Parlamentul României a ignorat considerente cu caracter 
general din decizia precitată, fapt care afectează, din perspectivă constituţională, conţinutul articolului unic în 
forma adoptată după reexaminare”, arată sesizarea PNL şi USR transmisă, MEDIAFAX, printr-un comunicat de 
presă. 
Actul normativ a fost adoptat de Camera Deputaţilor în şedinţa din 16 aprilie 2019, în calitatea de cameră 
decizională. 
În Legea pentru modificarea articolului 12 din Legea 78/2000 pentru prevenirea, descoperirea şi sancţionarea 
faptelor de corupţie se introduce un nou alineat cu următorul cuprins: „(2) În sensul prezentei legi, operaţiunile 
financiare constau în operaţiuni care antrenează circulaţia de capital, operaţiuni de bancă, de schimb valutar sau 
de credit, operaţiuni de plasament, în burse, în asigurări, în plasament mutual ori privitor la conturile bancare şi 
cele asimilate acestora, tranzacţii comerciale interne şi internaţionale. Pentru a fi efectuate ca acte de comerţ, 
operaţiunile financiare trebuie să constituie o acţiune de intermediere în circulaţia bunurilor făcută în mod 
organizat şi sistematic, în scopul obţinerii de profit”. 
Pe 25 septembrie CCR a admis sesizarea preşedintelui Klaus Iohannis cu privire la modificările aduse Legii privind 
prevenirea faptelor de corupţie. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 CCR a amânat, pe 3 iulie, pronunţarea pe conflictul Parlament - ÎCCJ pe completurile specializate 
Curtea Constituţională a amânat pentru 3 iulie pronunţarea pe sesizarea privind conflictul dintre Parlament şi 
Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie (ÎCCJ) pe tema constituirii completurilor specializate în cazurile de corupţie, 
obiecţie făcută de Florin Iordache. 
Sesizarea a fost amânată în mai multe rânduri de către judecătorii CCR pentru ca aceştia să aprofundeze şi să se 
documenteze în legătură cu obiecţia. 
Avocaţii lui Liviu Dragnea au invocat lipsa completurilor specializate în dosarul angajărilor fictive de la Direcţia de 
Protecţie a Copilului Teleorman. Între timp, ÎCCJ a decis condamnarea lui Liviu Dragnea la 3 ani şi 6 luni de 
închisoare cu executare, decizia fiind definitivă. 
Părţile implicate în conflict au susţinut punctele de vedere, în şedinţa publică de pe 10 aprilie a Curţii 
Constituţionale. 
Florin Iordache a declarat, în susţinerea punctului de vedere la CCR pe marginea conflictului Parlament-ÎCCJ, că au 
fost formate completurile la instanţa supremă pentru cazurile de corupţie prin ignorarea legii, adăugând că era 
obligatorie, prin lege, constituirea completurile specializate. 
Vicepreşedintele Camerei Deputaţilor a adăugat că iniţial legea nu prevedea constituirea în mod obligatoriu a 
completurilor specializate în judecarea cauzelor de corupţie, însă această prevedere a devenit obligatorie, după 
modificarea de către Parlament a actului normativ. 
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De cealaltă parte, preşedintele ÎCCJ Cristina Tarcea a afirmat că o decizie a Curţii Constituţionale prevede că 
vicepreşedintele Camerei Deputaţilor nu are competenţa să sesizeze un conflict juridic la CCR, pentru că această 
atribuţie nu poate fi delegată de către preşedintele Camerei Deputaţilor. 
Ea a adus în discuţie şi dezbaterile la momentul revizuirii Constituţiei, precizând că stenogramele discuţiilor 
dovedesc că a fost stabilit că Preşedintele României, preşedinţii celor două Camere ale Parlamentului şi 
preşedintele CSM au atribuţii în sensul sesizării unui conflict juridic între instituţii la Curtea Constituţională. 
Şefa instanţei supreme a declarat atunci că ÎCCJ nu a încălcat legea 78/2000, aşa cum este susţinut în sesizarea la 
CCR a conflictului între cele două instituţii, fiindcă în ceea ce priveşte completurile specializate, constituirea 
acestora este făcută conform altei legi, 92/1992. 
Conflictul juridic a fost sesizat de Florin Iordache pe marginea articolului 29, alineatul (1) din Legea 78/2000 care 
prevede că: „Pentru judecarea în prima instanţă a infracţiunilor prevăzute în prezenta lege, se constituie complete 
specializate”. Acţiunea a fost făcută de vicepreşedintele Camerei Deputaţilor, în perioada 16-24 martie, când 
acestuia i-au fost delegate atribuţiile de către preşedintele Camerei Liviu Dragnea din cauza unor probleme la 
spate care au necesitat internarea liderului PSD. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 CCR s-ar putea pronunţa asupra sesizărilor pe legea privind Strategia pe termen lung 'România 2040' 
Curtea Constituţională a României s-ar putea pronunţa, joi, asupra sesizărilor formulate de preşedintele Klaus 
Iohannis, dar şi de PNL şi USR, asupra Legii pentru elaborarea şi actualizarea Strategiei naţionale pe termen lung 
"România 2040". 
* Şeful statului susţinea, în sesizarea transmisă CCR, că, ''prin modul în care a fost adoptată, precum şi prin 
conţinutul normativ, legea criticată contravine unor norme şi principii constituţionale". 
Preşedintele Iohannis preciza că a fost încălcată competenţa primei Camere sesizate, Senatul, care nu a dezbătut 
textul şi soluţiile adoptate de Camera Deputaţilor. 
"În forma adoptată, legea dedusă controlului de constituţionalitate nesocoteşte şi principiile constituţionale în 
virtutea cărora o lege nu poate fi adoptată de o singură Cameră, legea fiind, cu aportul specific al fiecărei Camere, 
opera întregului Parlament", arăta şeful statului în sesizarea transmisă preşedintelui CCR, Valer Dorneanu. 
Iohannis sublinia că, prin raportul comun al comisiilor sesizate în fond cu această propunere legislativă, au fost 
admise 15 amendamente, iar atât din punct de vedere formal, cât şi al conţinutului, textele adoptate de către 
fiecare dintre cele două Camere sunt diferite. De asemenea, el atrăgea atenţia că prin aceste modificări legea se 
îndepărtează în mod substanţial de voinţa iniţiatorului şi reprezintă modificări majore ale conţinutului formei 
iniţiale. 
Totodată, şeful statului menţiona că a fost modificată definiţia Strategiei "România 2040", fără ca aceasta să fie 
corelată cu alte dispoziţii. 
O altă modificare importantă, arăta Iohannis, este reprezentată de transferul responsabilităţii elaborării acestei 
strategii de la Parlamentul României la Camera Deputaţilor. În egală măsură, a fost extinsă durata de funcţionare 
a "Comisiei 2040" la un an de la intrarea în vigoare a legii şi s-a modificat în mod substanţial componenţa acestei 
comisii. Celelalte modificări realizate la nivelul Camerei decizionale vizează corelarea Strategiei "România 2040" 
cu Strategia naţională pentru dezvoltare durabilă a României 2030, dar şi introducerea obligaţiei în sarcina 
Guvernului de a aplica măsurile prevăzute în Strategia "Romania 2040", prin adoptarea de acte normative. 
"Modificările operate reprezintă o schimbare a filosofiei legii şi a propunerii iniţiale, cu impact major asupra 
semnificaţiei acestei strategii a cărei natură juridică rămâne incertă şi a obligaţiilor care incumbă altor autorităţi 
publice", spunea el. 
Potrivit preşedintelui Iohannis, configuraţia între formele adoptate de cele două Camere ale Parlamentului este 
una semnificativ diferită, forma legii adoptată de Camera Deputaţilor având 11 articole care însumează 33 de 
alineate, în timp ce forma adoptată de Senat cuprinde 11 articole cu 28 de alineate. 
"Camera Deputaţilor, adoptând în calitate de Cameră decizională Legea pentru elaborarea şi actualizarea 
Strategiei naţionale pe termen lung 'România 2040', a sustras dezbaterii şi adoptării primei Camere sesizate 
modificări care vizau aspecte esenţiale în structura şi filosofia legii, precum aspecte ce ţin de componenţa comisiei 
responsabile pentru elaborarea strategiei, instituţia care coordonează acest demers şi alte aspecte anterior 
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menţionate, ceea ce contravine art. 61 alin. (2) şi art. 75 alin. (1) din Constituţie", preciza Iohannis. 
Şeful statului consideră că prin modul în care este reglementată atât modalitatea de elaborare a Strategiei 
"România 2040", cât şi în ceea ce priveşte organizarea şi funcţionarea Comisiei "România 2040" este eludat sau 
încălcat rolul deliberativ al Parlamentului, în contextul în care întreaga responsabilitate a elaborării acestei 
strategii este plasată sub directa coordonare a Camerei Deputaţilor - cu ignorarea rolului celeilalte Camere a 
Parlamentului şi, implicit, a posibilităţii de decizie a acesteia, Comisia "România 2040" urmând să fie condusă de 
preşedintele Camerei Deputaţilor. 
Iohannis mai susţinea că această lege nu clarifică natura juridică a documentelor rezultate din activitatea comisiei. 
"Având în vedere că în cuprinsul legii criticate nu se regăseşte nicio dispoziţie referitoare la natura juridică a 
documentelor (...), dar cu toate acestea Guvernul este obligat să adopte proiecte de acte normative în vederea 
aplicării măsurilor prevăzute în Strategia 'România 2040', rezultă că această comisie nu numai că are chiar rol de 
iniţiator al acestor proiecte de acte normative, ceea ce este contrar atât art. 74 alin. (1) din Constituţie referitor la 
dreptul de iniţiativă legislativă, cât şi jurisprudenţei Curţii Constituţionale, dar şi adoptă aceste proiecte, 
conferindu-le forţă obligatorie", explica şeful statului. 
Preşedintele Iohannis indica faptul că prin prevederea potrivit căreia Parlamentul, prin comisiile de specialitate, 
asigură monitorizarea continuă a implementării Strategiei 'România 2040' se instituie o nouă formă de control 
exercitată de Parlament asupra Guvernului, separat de cele prevăzute în mod expres de Constituţie. El consideră 
că această prevedere atribuie o competenţă de control continuă, specifică unor comisii permanente de control, 
tuturor comisiilor permanente ale Camerei Deputaţilor şi Senatului, aspect care încalcă atât autonomia 
parlamentară, cât şi funcţia de control a Parlamentului. 
Iohannis cere CCR să constate că această lege este neconstituţională în ansamblul său. 
Şi PNL şi USR au sesizat Curtea Constituţională pe această lege, considerând că ea este neconformă cu o serie de 
prevederi din Legea fundamentală.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 CCR respinge legea lui Serban Nicolae prin care se instituiau paradisuri fiscale pe insule si grinduri 
Curtea Constitutionala a admis, miercuri, in unanimitate, sesizarea USR si PNL si cea a presedintelui Klaus Iohannis 
asupra Legii privind unele masuri de regim fiscal derogatoriu aplicabil anumitor terenuri, constructii edificate pe 
acestea si anumitor activitati economice autorizate. 
"In urma deliberarilor, Curtea Constitutionala, cu unanimitate de voturi, a admis obiectiile de 
neconstitutionalitate si a constatat ca Legea privind unele masuri de regim fiscal derogatoriu aplicabil anumitor 
terenuri, constructii edificate pe acestea si anumitor activitati economice autorizate este neconstitutionala in 
ansamblul sau. 
Decizia este definitiva si general obligatorie si se comunica presedintelui Romaniei, presedintilor celor doua 
Camere ale Parlamentului si prim-ministrului", potrivit Biroului de presa al CCR. 
Este vorba de un proiect legislativ initiat de senatorul PSD, Serban Nicolae, prin care se instituiau scutiri de taxe 
pentru activitati economice autorizate, inclusiv jocurile de noroc, desfasurate pe terenuri precum insule, grinduri 
sau alte suprafete de uscat. 
Initiativa legislativa poate fi citita pe site-ul Camerei Deputatilor. 
Nereguli la adoptarea din Senat 
Potrivit sesizarii, legea "contravine unor norme si principii constitutionale (...) prin modul in care a fost adoptata, 
precum si prin continutul normativ". 
Ca motiv de neconstitutionalitate extrinseca este mentionata "incalcarea prevederilor art. 75 alin. (2), respectiv a 
celor ale art. 147 alin. (4) din Constitutie". 
"Adoptarea legii de catre Senat, ca prima Camera competenta, in sedinta din 6 noiembrie 2017, s-a realizat cu 
incalcarea prevederilor art. 75 alin. (2), fiind dezbatuta si adoptata cu depasirea termenului constitutional de 60 
de zile stabilit pentru prima Camera sesizata. 
Procedand in acest mod, dezbaterea si adoptarea de catre Senat a legii criticate in sedinta din 6 noiembrie 2017 
echivaleaza si cu incalcarea jurisprudentei Curtii Constitutionale si, implicit, a prevederilor art. 147 alin. (4) din 
Legea fundamentala", se arata in sesizare. 
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Lipsa avizului CES 
Un alt motiv de neconstitutionalitate mentionat este legat de "incalcarea dispozitiilor art. 141 si art. 1 alin. (3) si 
alin. (5) din Constitutie, determinata de lipsa avizului Consiliului Economic si Social". 
"Analizand parcursul propunerii legislative privind unele masuri de regim fiscal derogatoriu si de regim juridic 
special se poate constata ca legea criticata nu a fost supusa avizarii Consiliului Economic si Social nici in cadrul 
dezbaterilor de la Senat (L 123/2017) si nici in cadrul dezbaterilor de la Camera Deputatilor (PLx. 453/2017). 
(...) 
Asadar, desi Consiliul Economic si Social apare in denumirea link-ului de pe fisa legislativa de la Senat, unde sunt 
atasate cele trei adrese mentionate, in realitate o adresa similara inaintata/ formulata de catre Senat Consiliului 
Economic si Social nu exista, ceea ce implicit inseamna ca nu s-a solicitat avizarea propunerii legislative de catre 
aceasta autoritate constitutionala, in conformitate cu legea. 
Tot astfel nu a putut fi identificata, in cadrul actiunilor efectuate in derularea procesului legislativ la Senat ori la 
Camera Deputatilor, solicitarea avizului Consiliului Economic si Social. Or, fata de obiectul de reglementare a 
propunerii legislative, precum si de intentia initiatorilor, astfel cum a fost aceasta motivata prin expunerea de 
motive depuse la prima Camera competenta, in raport cu dispozitiile art. 141 din Constitutie si ale art. 2 alin. (1) si 
alin. (2) lit. a), b) si lit. e) coroborate cu cele ale art. 5 din Legea nr. 248/2013 privind organizarea si functionarea 
Consiliului Economic si Social, rezulta ca solicitarea avizului Consiliului Economic si Social cu privire la aceasta lege 
era obligatorie. 
(...) 
Solicitarea avizului Consiliului Economic si Social era obligatorie, iar omisiunea Parlamentului de a solicita acest 
aviz contravine dispozitiilor art. 141 si art. 1 alin. (3) si alin. (5) din Constitutie", se spune in sesizare. 
Nereguli neconstitutionale 
Ca motiv intrinsec de neconstitutionalitate este mentionat articolul 2 din Legea privind unele masuri de regim 
fiscal derogatoriu aplicabil anumitor terenuri, constructii edificate pe acestea si anumitor activitati economice 
autorizate, care in opinia sefului statului "contravine dispozitiilor art. 1 alin. (5) din Constitutie". 
"Potrivit art. 2 din legea criticata: Terenurile proprietate publica sau privata care fac obiectul prezentei legi sunt: 
insule, grinduri si alte suprafete de uscat, cu potential de exploatare economica, rezultate prin actiuni sau 
modificari naturale ale teritoriului ori prin lucrari de amenajare hidrotehnica. 
(...) 
Consideram ca norma este neclara, iar prin lipsa oricarei mentiuni cu privire la respectarea regimului juridic al 
apelor (inclusiv a altor suprafete de uscat, a albiilor minore ce includ insulele, precum si a lucrarilor hidrotehnice) 
astfel cum este acesta instituit si protejat prin Legea nr. 107/1996, dispozitiile mentionate din legea criticata sunt 
si lipsite de predictibilitate, fiind incalcate dispozitiile art. 1 alin. (5) din Constitutie", potrivit sesizarii. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 CCR a respins contestatia USR: Stan si Deliorga devin judecatori constitutionali, asa cum a vrut PSD 
Curtea Constitutionala a respins sesizarile USR in legatura cu invalidarea numirilor lui Gheorghe Stan, sef al Sectiei 
de Investigatie a Infractiunilor din Justitie (SIIJ), si a fostului vicepresedinte al CSM Cristian Deliorga in functiile de 
judecator al CCR. 
Reprezentantii USR au depus, la jumatatea lunii mai, la CCR o contestatie referitoare la numirea celor doi 
magistrati in functia de judecatori constitutionali, motivele, sustineau ei, fiind "unele pertinente". 
In privinta lui Gheorghe Stan, USR reclama in primul rand incompatibilitatea acestuia, dar si lipsa de anvergura 
profesionala. 
"Din momentul numirii, prin hotarare a Camerei Deputatilor, si momentul publicarii in Monitorul Oficial a acestei 
hotarari, domnul procuror nu si-a prezentat demisia, ceea ce i-a permis ulterior sa efectueze anumite acte 
procesuale, in conditiile in care a fost numit judecator la CCR. 
Nu poti fi in acelasi timp si judecator si in acelasi timp si procuror. (...) O alta chestiune - nu a fost respectata 
conditia referitoare la inalta pregatire profesionala. Am avut un set de intrebari in Camera Deputatilor si in 
Comisia Juridica, domnul Gheorghe Stan fie a raspuns gresit, fie nu a raspuns la aceste intrebari. 
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In afara de aceasta, CV-ul dumnealui nu este unul care sa ne faca sa concluzionam ca are o inalta pregatire 
profesionala, o anvergura de judecator la CCR. De asemenea, toate actele pe care le-a indeplinit in calitate de sef 
al Sectiei Speciale, in ultima perioada, au demonstrat ca nu indeplineste acea conditie referitoare la 
independenta, pe care ar trebui sa o manifeste un judecator la CCR, chiar si fata de cei care l-au numit", a spus 
deputatul USR Stelian Ion. 
Dan Barna: Numirea lui Stan si Deliorga la CCR s-a facut cu incalcarea legii 
In ceea ce-l priveste pe judecatorul Cristian Deliorga (foto), USR a identificat, de asemenea, un motiv de 
incompatibilitate, generat de faptul ca acesta nu si-a depus demisia inainte de publicarea in Monitorul Oficial a 
numirii sale la CCR din partea Senatului. 
"S-a incalcat in mod flagrant legea in Senat, in sensul ca audierea care trebuia efectuata nu a fost efectuata si in 
plenul Senatului, asa cum impune in mod imperativ legea. Trist este ca tot ce s-a intamplat in ultimul timp arunca, 
din pacate, o umbra de indoiala asupra activitatii Curtii Constitutionale, ceea ce a fost reflectat si in scrisoarea din 
partea oficialilor europeni, din partea prim-vicepresedintelui Comisiei Europene, care in mod explicit vizeaza 
aceasta ultima decizie referitoare la completurile de cinci judecatori, care si in opinia Comisiei Europene 
reprezinta un atac la independenta Justitiei din Romania. 
Nu vrem ca cea mai importanta Curte din Romania care se ocupa de verificarea constitutionalitatii, de apararea 
Constitutiei, sa fie codasul Europei intre Curtile Constitutionale din UE. Imaginea CCR si credibilitatea acesteia 
sunt foarte importante si trebuie aparate. La CCR nu trebuie sa ajunga marionete sau oameni care nu sunt 
pregatiti profesional", afirma deputatul USR. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 CCR a respins obiecţia preşedintelui pe Legea privind contul „Junior Centenar” 
Curtea Constituţională a României (CCR) a respins miercuri, ca neîntemeiată, sesizarea preşedintelui Klaus 
Iohannis asupra Legii pentru aprobarea Ordonanţei de urgenţă a Guvernului 104/2018 privind implementarea 
Programului guvernamental "gROwth - Contul individual de economii Junior Centenar". 
"În urma deliberărilor, Curtea Constituţională, cu majoritate de voturi, a respins, ca neîntemeiată, obiecţia de 
neconstituţionalitate şi a constatat că Legea pentru aprobarea Ordonanţei de urgenţă a Guvernului nr.104/2018 
privind implementarea Programului guvernamental 'gROwth - Contul individual de economii Junior Centenar' este 
constituţională în raport cu criticile formulate", a informat Biroul de presă al CCR, citat de Agerpres. 
Şeful statului a trimis, la finalul lunii aprilie, la CCR, sesizarea de neconstituţionalitate faţă de acest act normativ. 
"Prin conţinutul lor normativ, unele dintre dispoziţiile Ordonanţei de urgenţă a Guvernului nr. 104/2018, integrate 
în totalitate în legea de aprobare adoptată de Parlament, contravin art. 1 alin. (5), art. 44 şi art. 52 din 
Constituţie", spunea şeful statului în sesizare. 
El preciza că în jurisprudenţa constantă a CCR s-a statuat că viciile de neconstituţionalitate ale unei ordonanţe sau 
ordonanţe de urgenţă emise de Guvern nu pot fi acoperite prin aprobarea ei prin lege de către Parlament. 
Preşedintele Iohannis arăta că această lege are ca obiect înfiinţarea unui cont special de economisire sub formă 
de depozit, iar beneficiarii acestui program sunt cetăţenii români care nu au împlinit vârsta de 18 ani, el criticând 
prevederile privind prelucrarea datelor beneficiarilor. 
Şeful statului susţinea că prelucrarea datelor personale ale tuturor minorilor din România, în lipsa oricăror garanţii 
prevăzute în lege cu privire la securitatea acestora, nu numai că este o operaţiune care contravine normei 
europene, dar este şi una disproporţionată, prin raportare la volumul de date şi la faptul că prelucrarea vizează 
toţi minorii din România, chiar dacă doar o parte dintre reprezentanţii lor legali vor opta în mod efectiv pentru 
acest program guvernamental şi vor beneficia de acesta. 
Preşedintele Iohannis mai menţiona că reglementarea referitoare la datele contului este lacunară şi 
disproporţionată în raport cu scopul urmărit al legii. 
El critica şi modul de deschidere a conturilor individuale de economii Junior Centenar, precum şi modalitatea în 
care se pot realiza depunerile de sume de bani în acestea. 
Şeful statului mai critica şi prevederea potrivit căreia, în cazul în care copiii ocrotiţi prin serviciile publice şi private 
specializate pentru protecţia copilului sunt adoptaţi, depunerea sumei anuale minime de 1.200 lei revine 
adoptatorilor, începând cu data adopţiei. 
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(Sursa: Agerpres) 
 

 Ministrul Finanţelor anunţă un acord cu Banca Mondială. Fondurile accesate urmează să fie folosite pentru 
medicii de familie 
Eugen Teodorovici a declarat că România urmează să semneze un acord cu Banca Mondială în scopul accesării 
unor fonduri care să fie folosite în vederea diversificării serviciilor medicale de familie. Ministrul a spus că acestea 
vor funcţiona sub forma unor scheme de ajutor. 
Ministrul Finanţelor Publice, Eugen Teodorovici a precizat, miercuri, că România va semna un acord cu Banca 
Mondială. Potrivit aceleiaşi surse, fondurile negociate vor fi aprobate în luna iulie de reprezentanţii Băncii 
Mondiale. Aceste fonduri vor fi investite în medicina de familie. 
„Urmează să semnăm un acord cu Banca Mondială la care lucrăm de câteva luni de zile a fost negociat. În iulie se 
aprobă de către boardul Băncii Mondiale undeva să facem către un miliard de euro. Asta este dorinţa adresată în 
special diversificarea serviciilor care pot fi oferite la nivelul medicinei de familie, extinderea pachetului de servicii 
medicale oferite asistenţei primare medicale categoriilor de populaţie neasigurată, scheme de ajutor de stat 
pentru medicii de familie”, a spus ministrul, la dezbaterea cu tema „Prevenţia în Sănătate. De la deziderat la 
fapte”. 
Potrivit aceleiaşi surse, conceptul va fi fundamentat pe baza unei scheme de ajutor de stat prin care medicii de 
familie îşi pot finanţa „nevoile sau dorinţele” de a desfăşura activităţi conexe din spectrul medical. 
„Acesta va fi conceptul - o schemă de ajutor de stat prin care cei 11.000 de medici de familie să îşi poată finanţa 
nevoile sau dorinţele de a desfăşura o anumită activitate. (...) Pentru acele activităţi nu numai adeverinţe şi 
consult sumar să fie activităţi care să poată fi prestate de către medicii de familie, decontate de către casă şi 
pentru ca ele să poată fi prestate. Atunci această schemă ajutor de stat ajută medicul de familie pentru a lua o 
finanţare”, a precizat Teodorovici. 
Ministrul Finanţelor a precizat şi că aceste finanţări vor funcţiona sub formă de împrumut pe termen de trei-patru 
ani, urmând ca la finalul acestei perioade, suma dobândită să fie restituită în fond, pentru a putea beneficia şi alţi 
medici de aceşti bani. 
„Va fi un împrumut pe un termen de trei-patru ani după care să înceapă să dea această sumă înapoi către un 
fond. Adică banii rămân acolo pentru ca ei să poată fi folosiţi mai departe pentru medicii de familie. Dotarea 
spaţiului, biroului conform ultimelor standarde, cheltuieli cu echipamentele pe care aţi dori să le achiziţionaţi 
pentru a presta sau desfăşura acele acte medicale pe care le aveţi pe lista Ministerului Sănătăţii, cheltuieli legate 
de personal de care aveţi nevoie pentru a presta acele activităţi medicale sau acte medicale”, a mai spus 
ministrul. 
Eugen Orlando Teodorovici a concluzionat spunând că acest program va fi lansat spre finanţare în luna iulie şi va 
reprezenta un instrument extrem de util pentru medicii de familie şi medicina preventivă. 
„Noi lansăm spre finanţare acest program undeva în luna iulie pentru că va fi aprobat pe de o parte de Banca 
Mondială, iar noi la rectificare bugetară prevedem aceste fonduri ca medicii de familie să poată deja să acceseze 
aceste finanţări pentru ca medicina primară să fie cea pe care o dorim cu toţii degrevând spitalele judeţene. 
Acesta va fi un instrument foarte util pentru medicii de familie şi pentru medicina preventivă sau primară”, a mai 
explicat ministrul. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Eliminarea supraimpozitării contractelor de muncă. PNL anunţă că a depus proiectul de lege la Parlament 
Deputatul PNL Robert Sighiartău a anunţat că, alături de alţi colegi liberali, a depus la Parlament proiectul de lege 
care vizează eliminarea supraimpozitării contractelor de muncă cu timp parţial precum şi eliminarea supraaccizei 
la carburanţi. 
„Ne ţinem din cuvânt: am început acţiunea pentru schimbarea în bine! Am depus, împreună cu colegi 
parlamentari PNL, propunerea legislativă care vizează eliminarea supraimpozitării contractelor de muncă cu timp 
parţial precum şi eliminarea supraaccizei la carburanţi. Ne vom lupta în comisii şi în plen pentru reuşita acestui 
proiect reparatoriu şi benefic pentru locurile de muncă, nivelul de trai şi economie”, a scris Robert Sighiartău, pe 
Facebook. 
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Acesta i-a îndemnat pe parlamentarii din Opoziţie, UDMR şi minorităţile naţionale să voteze proiectele de lege 
iniţiate de PNL. 
„Îi chemăm alături de noi pe toţi parlamentarii Opoziţiei, pe cei de la UDMR şi din grupul minorităţilor naţionale. Îi 
chemăm să voteze propunerea noastră legislativă chiar şi pe cei din PSD şi ALDE care realizează, în al 
treisprezecelea ceas, cât de mult rău au făcut aceste măsuri luate de guvernele PSD-ALDE inclusiv alegătorilor 
care i-au trimis în Parlament. Semnalul schimbării în bine a fost dat. Hai că se poate!”, a conchis Sighiartău. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 DNA are în lucru un dosar privind votul de pe 26 mai din diaspora 
Direcţia Naţională Anticorupţie (DNA) are în lucru un dosar privind desfăşurarea alegerilor europarlamentare din 
diaspora de pe 26 mai, au precizat, pentru MEDIAFAX, reprezentanţii Parchetului General, care au înregistrat 
primii cauza, însă aceasta a fost declinată către DNA, structura centrală. 
Parchetul de pe lângă Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie (PÎCCJ) a primit mai multe plângeri referitoare la 
desfăşurarea votului la alegerile europarlamentare de pe 26 mai din diaspora, procurorii au decis conexarea 
acestora şi trimiterea dosarului la Direcţia Naţională Anticorupţie (DNA), structura centrală, pentru competentă 
soluţionare, au declarat, pentru MEDIAFAX, reprezentanţii Parchetului. 
Organizaţia PNL Diaspora a depus, vineri, la Parchetul General, un denunţ penal la adresa ministrului de Externe 
Teodor Meleşcanu din cauza problemelor care au fost în secţiile de votare din străinătate la alegerile 
europarlamentare. „Ceea ce s-a întâmplat la alegerile din 26 mai, duminică, este incalificabil şi ministrul Afacerilor 
Externe, Teodor Meleşcanu, trebuie să răspundă penal pentru fapta cu premeditare săvârşită de acesta şi de toţi 
cei cu responsabilităţi în organizarea alegerilor în secţiile de votare din străinătate, faptă cu premeditare de 
împiedicare a exercitării dreptului de vot al cetăţenilor români”, a declarat Ionel Dancă, într-o conferinţă de presă 
la sediul partidului. 
Purtătorul de cuvânt al PNL a adăugat că Meleşcanu a comis „abuzuri cu premeditare”. Senatorul PNL Viorel 
Badea a spus că au fost cazuri în care românii din diaspora au fost arestati la alegerile pentru PE. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 AEP pregăteşte schimbări pentru alegerile prezidenţiale: vot prin corespondenţă şi vot anticipat 
La alegerile prezidenţiale de la sfârşitul acestui an, românii ar putea vota şi prin corespondenţă sau anticipat, pe 
parcursul a 7 zile. Autoritatea Electorală Permanentă va prezenta săptămâna viitoare Guvernului un proiect de 
OUG privind aceste schimbări, a anunţat preşedintele AEP. 
Preşedintele AEP, Constantin-Florin Mituleţu-Buică, a declarat, miercuri, corespondentului MEDIAFAX, că pe lângă 
votul prin corespondenţă şi votul anticipat, se are în vedere şi simplificarea procedurilor la secţiile de vot din 
străinătate. 
„Pregătim un vot anticipat pe parcursul a şapte zile la misiuni diplomatice şi oficii consulare, vorbim de un vot prin 
corespondenţă care poate fi aplicat prin modificarea Legii 288, Legea votului prin corespondenţă, cât şi 
simplificarea procedurii la secţia de votare din străinătate, prin sistemul de semnătură electronică, astfel încât să 
nu mai fie nevoie ca fiecare rubrică să fie completată de mână şi cetăţeanul să semneze ulterior, semnând printr-
un dispozitiv electronic”, a spus Constantin-Florin Mituleţu-Buică. 
Acesta a precizat că modificările ar urma să intre în vigoare înainte de alegerile prezidenţiale de la sfârşitul anului. 
„Suntem în lucru cu un proiect de ordonanţă de urgenţă şi sperăm noi săptămâna viitoare să avem un text final ca 
să putem să-l promovăm Guvernului şi să fie adoptat cât mai rapid, pentru a putea avea aceste măsuri la alegerile 
prezidenţiale”, a declarat Constantin-Florin Mituleţu-Buică. 
Declaraţiile preşedintelui AEP au fost făcute la Conferinţa internaţională „Participarea electorală şi educaţia 
pentru democraţie”, care are loc în aceste zile la Sinaia. La eveniment participă peste o sută de experţi şi oficiali 
electorali, reprezentând 35 de ţări de pe toate continentele. 
Scopul evenimentului este, potrivit preşedintelui AEP, de a învăţa din experienţa altor ţări, în vederea creşterii 
prezenţei la vot în România. 
„Este o scădere a prezenţei la vot şi, din păcate, în trecut lucrurile nu au fost făcute în sensul în care să creştem 
această prezenţă. (…) În primul rând, din cauza dezinformării. Dacă un om este informat în mod corect cu ce se 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
întâmplă pe timpul pregătirii alegerilor şi pe timpul procesului electoral, omul va avea încredere că ceea ce 
votează se şi numără la finalul procesului electoral. Ori, fiind dezinformaţi de-a lungul timpului că oricum te duci la 
vot şi votează altul pentru tine, lucrurile au dus la scăderea prezenţei la vot”, a mai spus Constantin-Florin 
Mituleţu-Buică. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 PNL propune schimbări la Codul penal: Criminalii, pedofilii, violatorii şi corupţii să nu mai poată fi eliberaţi 
condiţionat 
Deputatul PNL Florin Roman a anunţat că a depus la Senat, în procedură de urgenţă, un proiect de lege pentru 
modificarea Legii 286/2009 privind Codul penal care prevede că pedofilii, violatorii, criminalii şi corupţii să fie 
exceptaţi de la eliberarea condiţionată. 
"PNL propune măsuri concrete pentru a asigura protecţia cetăţenilor români în faţa valului de infracţiuni comise 
cu violenţă la nivel stradal, dar şi pentru ca acei corupţi care au fost prinşi şi condamnaţi în instanţă să îşi execute 
pedeapsa până la capăt, fără posibilitatea de a mai fi eliberaţi condiţionat. Din păcate, în ultima perioadă am 
asistat la o explozie a fenomenului infracţional ca urmare a adoptării şi aplicării Legii nr.169/2017 pentru 
modificarea şi completarea Legii nr. 254/2013 privind executarea pedepselor şi a măsurilor privative de libertate 
dispuse de organele judiciare în cursul procesului penal. Noile reglementări au condus la rezultate nefaste în ceea 
ce priveşte siguranţa cetăţenilor români. Realitatea ne-a arătat că acei condamnaţi, care au fost eliberaţi 
condiţionat, în loc să demonstreze că s-au îndreptat în fapt au recidivat", a anunţat Florin Roman, într-un 
comunicat de presă remis, miercuri, MEDIAFAX. 
Deputatul PNL a adăugat că iniţiativa sa îşi propune să corecteze astfel de situaţii, cât şi să responsabilizeze mai 
mult actul de justiţiei şi în sistemul penitenciar. 
"Tocmai de aceea, în calitate de deputat PNL, am iniţiat şi depus o propunere legislativă prin care vin şi corectez 
această situaţie. Propun, astfel, modificarea Legii nr. 286/2009 privind Codul penal având ca obiectiv reducerea 
recrudescenţei fenomenului infracţional, dar şi de a conduce la o responsabilizare mult mai mare în actul de 
justiţie şi în sistemul penitenciar. Am avertizat în nenumărate rânduri asupra efectelor negative ale legii regimului 
compensatoriu, însă nici ministrul de interne Carmen Dan, nici Guvernul PSD-ALDE nu au avut urechi să audă! Nu 
au contat în niciun fel nenumăratele cazuri de violenţă în care au fost implicaţi foşti deţinuţi care abia 
beneficiaseră de prevederile recursului compensatoriu", a mai spus Roman. 
Liberalul a amintit de un incident de anul trecut în Alba Iulia, când un bărbat care fusese eliberat din închisoare a 
tâlhărit o tânără sau de cazul din unui băiat de 25 de ani care a murit la Spitalul din Mediaş, după ce a fost 
înjunghiat de un fost condamnat pentru omor. 
"Incidente ca cel din noiembrie 2018 când un bărbat, care abia fusese eliberat din penitenciar, unde ispăşise 
pedepse pentru tâlhărie si tentativa de viol, a lovit cu sălbăticie şi a tâlhărit o tânără într-un bloc din Alba Iulia sau 
abominabilul asasinat din 13 ianuarie acest an, când un tânăr de 25 de ani a murit la Spitalul din Mediaş, după ce 
a fost înjunghiat de un fost condamnat pentru omor şi care fusese eliberat recent în baza recursului 
compensatoriu nu trebuie să se repete! Criminalii, violatorii, tâlharii, pedofilii sau corupţii nu merită să se întoarcă 
în societate fără să plătească pentru faptele comise! Mai presus de toate este siguranţa cetăţenilor!", a conchis 
deputatul PNL. 
Iniţiativa legislativă a fost depusă, în procedură de urgenţă, la Senat, prim for sesizat, decizională fiind Camera 
Deputaţilor. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Petiţia #continuăm. Cele 400.000 de semnături pentru reglementarea ridesharing-ului în România au fost 
depuse la Guvern 
Asociaţia Coaliţia pentru Economie Digitală, organizatie care reprezintă principalele companii de ridesharing şi e-
hailing din Romania, Uber, Clever şi Bolt, anunţă că a depus, simbolic, la registratura Guvernului României o parte 
a celor peste 400.000 de semnături ale petiţiei #continuăm. 
Petiţia este o iniţiativă dedicată celor care doresc ca serviciile moderne de transport urban să continue să 
funcţioneze în România. „Românii, şoferi şi utilizatori, au arătat Guvernului că îşi doresc în continuare un 
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transport urban civilizat. Am demonstrat faptul că utilizatorii dar şi şoferii cu care colaborăm susţin reglementarea 
acestor servicii moderne de transport urban. Ne dorim ca Guvernul României să-şi onoreze promisiunea făcută 
chiar de Primul Ministru şi să adopte în şedinţa de Guvern de săptămâna aceasta ordonanţa de urgenţă care 
reglementează serviciile de mobilitate urbană”, a declarat Cătălin Codreanu, preşedintele Asociaţiei Coaliţia 
pentru Economia Digitală. 
La depunerea petiţiilor au participat şi 3 dintre cei peste 100 de şoferi care au fost amendaţi şi cărora le-au fost 
confiscate numerele maşinilor. „Acum două săptămâni, m-am dus să onorez o comandă, erau un domn şi o 
doamnă. După 200 m metri m-au oprit două echipaje de poliţie şi mi-au ridicat plăcuţele. De pe 16 mai, au crescut 
preţurile şi timpii de aşteptare pentru că oferta de maşini este mai mică. Era evident să se întâmple asta, sunt 
maşinile noastre şi ne temem pentru că le folosim şi în interes personal. Dacă ar fi să mai am numere la maşina 
personală aş face în continuare acelaşi lucru pentru că este ceva în care cred şi îmi place”, a declarat Oana Mihai 
(47 de ani) care colaborează cu o aplicaţie de ridesharing de peste 1 an. 
Guvernul a promis în repetate rânduri, cel mai recent pe 23 mai, chiar prin vocea premierului, că până la finalul 
lunii mai această ordonanţă de urgenţă va fi adoptată. Doar crearea spaţiului legal de funcţionare a acestor 
servicii va asigura în continuare funcţionarea acestora la întreaga capacitate şi va preveni abuzurile, care au luat 
amploare, împotriva şoferilor parteneri. De la intrarea în vigoare a modificărilor la Legea taximetriei aproape 100 
de şoferi au fost sancţionaţi de Poliţie prin ridicarea plăcuţelor de înmatriculare fiind lăsaţi fără o sursă de venit. 
Prin urmare, numărul şoferilor activi pe platforme a scăzut cu mai mult de jumătate faţă de o zi normală, iar 
timpul de aşteptare pentru comenzile plasate prin cele trei aplicaţii a crescut de peste patru ori faţă de media 
unei zile normale. 
Serviciile de ride sharing aduc, anual, beneficii, directe şi indirecte, de peste 1 miliard de lei şi oferă un loc de 
muncă pentru peste 20.000 de şoferi parteneri. În plus, oferă alternative sigure atât utilizatorilor de zi cu zi, dar şi 
turiştilor care sunt deja obişnuiţi cu ele. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 MADR: 214 beneficiari ai programului de sprijin pentru tomate au primit trei milioane de lei, până miercuri 
Peste 200 de beneficiari ai programului de sprijin pentru tomate şi-au primit deja banii, în sumă totală de trei 
milioane de lei, în timp ce alte 1.757 de dosare se află în lucru, a anunţat, joi, Ministerul Agriculturii şi Dezvoltării 
Rurale (MADR). 
"Ministerul Agriculturii şi Dezvoltării Rurale informează că au fost demarate plăţile pentru beneficiarii programului 
de tomate, astfel că, până la data de 5 iunie 2019 un număr de 214 beneficiari şi-au primit deja banii, în sumă 
totală de 3 milioane lei. Totodată, alte 1.757 de dosare se află în lucru, urmând ca după alimentarea conturilor 
MADR, banii să ajungă direct la fermieri", precizează sursa citată într-un comunicat remis AGERPRES. 
Direcţiile Agricole Judeţene aşteaptă depunerea deconturilor justificative pentru cei care au valorificat cantitatea 
minimă necesară de 2.000 kg/1.000 mp, termenul limită de valorificare a producţiei obţinute fiind data de 15 
iunie 2019. 
"Programul de sprijin pentru tomate, cultivate în sere sau solarii, cu ajutorul căruia producătorii agricoli din 
România sunt susţinuţi, se află în al treilea an de implementare, asigurându-se astfel necesarul de consum intern 
de tomate de calitate începând cu luna mai şi până în decembrie", arată comunicatul MADR. 
Pentru a primi ajutorul de minimis în valoare de 3.000 de euro/an, producătorii trebuie să deţină o suprafaţă 
cultivată cu tomate în spaţii protejate de minimum 1000 mp, să obţină o producţie de minimim 2 kg de 
tomate/mp şi să valorifice o cantitate de tomate de minimum 2000 kg dovedită cu documente justificative, de pe 
suprafaţa de teren menţionată. De asemenea, aceştia trebuie să fie înregistraţi în evidenţele Registrului agricol 
deschis la primăriile în a căror rază administrativ-teritorială se află suprafeţele cultivate cu tomate în sere şi 
solarii.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Pintea: Un protocol pentru profilaxia muşcăturii de capuşă va fi distribuit, de joi, unităţilor medicale 
Un protocol pentru profilaxia muşcăturii de căpuşă va fi distribuit, de joi, tuturor unităţilor medicale, a anunţat 
ministrul Sănătăţii, Sorina Pintea, pe pagina sa de Facebook. 
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Ea a spus că le-a cerut medicilor de la Institutul Naţional de Boli Infecţioase "Matei Balş" să elaboreze acest 
protocol în urma unei vizite inopinate făcute luni la Unitatea de Primiri Urgenţe a Spitalului Clinic de Urgenţe 
pentru Copii "Grigore Alexandrescu". 
"Am reînceput vizitele inopinate în unităţile sanitare, aşa cum am spus. Luni seară am fost în Unitatea de Primiri 
Urgenţe a Spitalului Clinic de Urgenţe pentru Copii "Grigore Alexandrescu". Garda era bine organizată, protocoale 
şi circuitele respectate, dar în discuţiile pe care le-am avut cu părinţii copiilor prezenţi în unitate am constatat că 
pentru un fapt banal, o muşcătură de căpuşă, micii pacienţi sunt plimbaţi între spitale pentru asigurarea 
tratamentului. Am cerut medicilor de la Institutul Naţional de Boli Infecţioase "Matei Balş" să elaboreze un 
protocol pentru profilaxia muşcăturii de căpuşă care să fie distribuit tuturor spitalelor de urgenţă pentru copii. 
Acest protocol a fost finalizat şi va fi distribuit începând de mâine unităţilor sanitare", a explicat Pintea. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Jandarmeria cumpără 1.600 de pistoale de calibru 9x19 mm 
Jandarmeria Română a lansat o licitație pentru cumpărarea a maximum 1.600 de pistoale cal. 9x19 mm SA/DA, în 
vederea dotării personalului din structurile de acțiuni speciale și antiteroriste. Valoarea totală estimată este de 
peste patru milioane de lei. 
Jandarmeria a lansat o licitație pentru încheierea unui acord-cadru de furnizare produse militare, respectiv a 
maximum 1.600 de pistoale calibru 9x19 mm SA/DA”. 
„La nivelul Jandarmeriei Române există o dotare diferită în ceea ce privește pistolul pentru efectivele de acțiuni 
speciale și antiteroriste. Armamentul aflat în dotare este, în mare parte, uzat moral și fizic, putând pune în pericol 
utilizatorul cât și terțele persoane. Prin încheierea acordului cadru de furnizare produse militare „Pistol cal. 9x19 
mm SA/DA” se dorește îmbunătățirea suportului logistic al misiunilor și creșterea din punct de vedere al calității 
mijloacelor tehnice, a capacității de reacție și intervenție a structurilor de jandarmi. Tipul procedurii va fi licitație 
restrânsă (accelerată)”, se arată în anunțul Jandarmeriei, preluat de Mediafax. 
Valoarea totală estimată este de 4.033.600 lei, iar data de deschidere a ofertelor este 14 iunie 2019. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Autostrada de Centură a Capitalei va fi gata în 2022. CNAIR a scos la licitaţie încă trei loturi, cu o lungime 
totală de 45 de kilometri 
Compania de Administrare a Infrastructurii Rutiere a scos la licitație construcția a încă trei loturi din viitoarea 
autostradă de centură a Capitalei. Acestea sunt situate în nordul orașului, au o lungime totală de 45 de kilometri și 
vor costa aproximativ 500 de milioane de euro. 
Segmentul nordic al autostrăzii de centură a Bucureștiului va începe în dreptul localității ilfovene Dragomirești-
Vale și se va termina în vecinătatea comunei Cernica. 
În total, vor fi construite cinci noduri rutiere și 27 de poduri și pasaje. 
Oficialii de la drumuri estimează că lucrările vor fi gata în 2022. Tot atunci ar urma să fie finalizată și construcția 
segmentului sudic. 
În total, autostrada de centură a Capitalei va avea aproape 100 de kilometri și va costă peste un miliard de euro. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Primăria Capitalei, obligată să-i plătească lui Costel Constanda peste 70 de milioane de euro. Gabriela Firea: 
Nu avem acești bani 
Instanța a decis: Primăria Capitalei este obligată să-i plătească lui Costel Constanda pentru Parcul Bordei nu mai 
puțin de 115 milioane de euro, cu tot cu penalități. Asta, după ce omul de afaceri a obținut anularea unui contract 
de schimb de terenuri între el și municipalitate. Mai exact, omul de afaceri a primit la schimb pentru Parcul 
Bordei, un teren în Satul francez. Nu avem acesti bani, vrem o intelegere amiabila- a spus primarul general 
Gabriela Firea. 
După 10 ani de procese dintre Costică Constanda și Primăria Capitalei, Înalta Curte a dat decizia definitivă: 
Primăria Capitalei trebuie să-i plătească omului de afaceri peste 70 de milioane de euro. Iar acesta trebuie să dea 
înapoi terenul din Satul Francez primit la schimb, în locul unei suprafețe din Parcul Bordei. 
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Într-un răspuns pentru Știrile TVR, Constanda spune că s-a ajuns astfel la situația inițială și că, de fapt, suma care i 
se cuvine este mult mai mare, pentru că se adaugă dobânzi și încă 18 milioane de euro din alt proces. 
O situație imposibilă pentru Primăria Capitalei, care nu dispune de acești bani și are datorii mai urgente, după 
cum a declarat chiar primarul Gabriela Firea. 
Epopeea Parcului Bordei a început în 2008, când primar al Capitalei era Adriean Videanu. Atunci, municipalitatea 
i-a oferit lui Costel Constanda un schimb imobiliar: un teren în Satul Francez, pentru 3,3 hectare din Parcul Bordei, 
asupra cărora acesta obținuse drept de proprietate. Autoritatea locală i-a promis omului de afaceri că va putea să 
dărâme clădirile existente acolo pentru a construi blocuri cu 5 etaje, peste regimul de înălțime permis în zonă. 
Numai că, între timp, primăria nu a mai aprobat planul urbanistic zonal, iar omul de afaceri a dat-o în judecată. 
Deși l-am contactat în repetate rânduri pe fostul primar Adrian Videanu, pentru a primi un punct de vedere, până 
acum nu am primit niciun răspuns. 
De-a lungul anilor, atât cetățenii cât și ONG-urile de mediu au făcut petiții și au organizat proteste pentru salvarea 
Parcului Bordei. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Legea prevenției va fi finalizată în aproximativ o lună, apoi va intra în dezbatere publică 
Autărităţile sanitare din România s-au ocupat până acum de tratarea bolilor, fără să ia în considerare prevenţia. 
De aceea, suntem printre ultimele state din Uniune la acest capitol. După ani de discuţii, autorităţile au elaborat 
în sfârşit un proiect de lege a prevenției. Ba chiar susţin că au găsit şi bani pentru asta! La ora actuală, cei mai 
mulți români mor din cauza bolilor cardiovasculare, afecțiuni care ar putea fi evitate cu minimum de efort. 
Un control medical de rutină, mai ales atunci când sănătatea nu pare să fie o problemă, ne poate salva viața. Se 
numește prevenție și este un obicei inexistent pentru cei mai mulți români. 
Pentru schimbarea acestor mentalități, dar și pentru reducerea costurilor din sistem, autoritățile au elaborat abia 
acum o lege a prevenției, după ani de discuţii. România este printre ultimele ţări europene în care prevenţia nu se 
aplică. 
La ora actuală, în Romania, una dintre cele mai mari probleme este mortalitatea cauzată de bolile cardiovasculare. 
În 2017, 40 de mii de români au murit din cauza bolilor de inimă. 
În plus, medicii de familie vor primi un ajutor din partea Băncii Monidale pentru dotarea cabinetelor. 
Deocamdată, sănătatea nu are oricum fonduri suficiente, iar de analize gratuite beneficiază doar cei care vin la 
medic în primele zile ale lunii. Cu toate acestea, ministrul de Finanţe dă asigurări că vor fi bani pentru prevenţie. 
Legea prevenției va fi finalizată în aproximativ o lună, apoi va intra în dezbatere publică. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Guvernatorul Băncii Naţionale trage un semnal de alarmă: au crescut importurile şi ieşirile de bani din ţară 
Avertisment dur al guvernatorului Băncii Naționale pentru guvernanți. S-a dat prea mult, fără a ține cont de cât 
poate duce economia. Și din această cauză România a ajuns să importe foarte mult. Ne ambiționăm să creem 
locuri de muncă în străinătate, a atras atenția Mugur Isărescu. Economiștii Băncii Centrale avertizează că ieșirile 
tot mai mari de bani din țară riscă să devină un pericol pentru stabilitatea financiară a țării. 
De la începutul anului, importurile au crescut cu 7,4%, în contextul în care exporturile s-au majorat cu doar 3,2 
procente, arată statisticile oficiale. Pentru alimentele aduse din străinătate am plătit peste 1,7 miliarde de euro. 
“Nu avem o performanță slabă a exporturilor, avem o supraperformanţă, între ghilimele, a importurilor. Mai în 
glumă, mai în serios, ne ambiționăm să creem locuri de muncă în străinătate”, a spus guvernatorul BNR, Mugur 
Isărescu. 
Dar nu e deloc o glumă, ci mai degrabă un avertisment lansat de guvernatorul BNR. Mai ales că estimările băncii 
centrale arată că deficitul de cont curent va urca, anul acesta, la un nivel record de 5% din PIB. Altfel spus, vor ieși 
din țară și mult mai mulți bani decât intră. Principala cauza este creșterea consumului, mai ales pe baza 
produselor din import. 
“Deficitul de cont curent, anul trecut, a fost 4,5% din PIB, cel mai mare nivel din Uniunea Europeană. (...) Ceea ce 
îngrijorează este ritmul de creștere față de anul precedent, când era puțin peste 3%”, a declarat viceguvernatorul 
BNR, Liviu Voinea. 
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Analiștii financiari consideră că singura soluție este ca România să aibă o crește economică bazată pe investiții. 
Comisia Europeană recomandă României și altor 12 state, care se confruntă cu dezechilibre macroeconomice, să 
ia măsuri pentru creșterea productivității și pentru a stimula investiţiile. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 #Romania2019.eu/ Mobilitatea cercetătorilor şi sprijinirea excelenţei ştiinţifice, priorităţi dezbătute la 
Bucureşti 
Unul dintre cele mai importante obiective susţinute de Preşedinţia României la Consiliul Uniunii Europene a fost 
promovarea iniţiativelor europene care vizează reducerea decalajelor dintre statele membre în ceea ce priveşte 
cercetarea-inovarea, a declarat ministrul Cercetării şi Inovării, Nicolae Hurduc, la o dezbatere organizată în 
Capitală. 
Sub egida Preşedinţiei României la Consiliul Uniunii Europene, Bucureştiul a găzduit, pe 4 şi 5 iunie, conferinţa 
"Marie Sklodowska - Curie Actions to foster Scientific Excellence" - MSCA 2019, eveniment ce a reunit peste 200 
de participanţi din Uniunea Europeană şi nu numai, proveniţi din peste 30 de ţări, experţi naţionali şi europeni din 
domeniul cercetării-inovării, reprezentând universităţi, institute de cercetare, mediul privat. 
Cu această ocazie, ministrul Hurduc a apreciat că Uniunea Europeană trebuie să beneficieze de întregul său 
potenţial al cercetării şi inovării, astfel încât să poată răspunde mai bine provocărilor sociale şi economice 
resimţite la nivel global. 
"Atunci când ne propunem să atingem excelenţa este necesar să avem în vedere faptul că cercetătorii trebuie să 
colaboreze şi să promoveze munca lor, cunoştinţele acestora neavând graniţe. Mobilitatea, fie ea transfrontalieră, 
intersectorială sau interdisciplinară, permite transferul de cunoaştere, stimulând munca în echipă şi abilitatea de 
a lucra cu specialişti provenind din diferite culturi", a subliniat Nicolae Hurduc. 
Subiectele abordate în cadrul acestei reuniuni au vizat extinderea participării şi partajarea excelenţei în viitorul 
program cadru european "Orizont Europa", dezvoltarea carierei şi mobilitatea cercetătorilor, inclusiv cea dintre 
sectorul academic şi non-academic, respectiv optimizarea sinergiilor între Spaţiul European de Cercetare şi Spaţiul 
European al Educaţiei. 
În cea de-a doua zi a evenimentului au fost acordate premiile "MSCA 2019", festivitate în cadrul căreia au fost 
date trei distincţii: "Cariere ştiinţifice", "Partajarea excelenţei", "Inovare şi Antreprenoriat". 
Evenimentul a fost organizat de către Ministerul Cercetării şi Inovării, împreună cu Unitatea Executivă pentru 
Finanţarea Învăţământului Superior, Cercetării, Dezvoltării şi Inovării şi Comisia Europeană (DG EAC).  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Alexandru Petrescu va prezida, vineri, reuniunea formală a Consiliului TTE din Luxembourg 
Alexandru Petrescu, ministrul Comunicațiilor și Societății Informaționale, va prezida vineri, 7 iunie 2019, la 
Luxembourg, sub auspiciile Președinției României la Consiliul UE (PRES RO), reuniunea formală a Consiliului TTE 
(Transporturi, Telecomunicații și Energie) – componenta Telecomunicații, Societate Informațională și Servicii 
Poștale. 
În cadrul reuniunii semestriale, reprezentanții statelor membre vor discuta în vederea adoptării următoarele 
documente: Concluziile privind viitorul unei Europe cu grad ridicat de digitalizare după 2020: „Sporirea 
competitivității digitale și economice în UE și a coeziunii digitale”, precum și Decizia Consiliului privind poziția 
adoptată, în numele UE, la Conferința Mondială pentru Radiocomunicații (WRC – 19) a Uniunii Internaționale a 
Telecomunicațiilor. 
„Sub mottoul Europa Digitală fără granițe și în continuă transformare, Președinția Română și eu, în particular, am 
acordat o atenție deosebită calității legislației, reflectată de exemplu în adoptarea cu succes a Directivei privind 
reutilizarea informațiilor din sectorul public sau înțelegerea comună privind programul Europa Digitală. De 
asemenea, am acordat o atenție deosebită lansării dezbaterii privind viitorul Europei puternic digitalizată și rolului 
acesteia în promovarea creșterii economice durabile și favorabile incluziunii, îndeplinindu-ne astfel obiectivele 
strategice privind construirea unui cadru european solid, care să susțină dezvoltarea capacității tehnologice și 
industriale ale Uniunii prin extinderea tehnologiilor-cheie cum ar fi inteligența artificială.” a declarat Alexandru 
Petrescu, ministrul Comunicațiilor și Societății Informaționale. 
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În condițiile negocierilor pe marginea viitorului Cadru Financiar Multianual, PRES RO invită miniștrii de resort la un 
dejun de lucru pe tema ”Digitising the European economy: EU strategic priorities”, în vederea stabilirii priorităților 
pentru următorii ani, potrivit unui comunicat remis STIRIPESURSE.RO. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Comisia Europeană recomandă României stabilitate financiară, investiţii, atenţie la pensii 
În perioada 2019-2020, România trebuie să întreprindă acţiuni astfel încât să asigure aplicarea integrală a cadrului 
fiscalbugetar şi să consolideze respectarea obligaţiilor fiscale şi colectarea impozitelor, recomandă Comisia 
Europeană, într-un document publicat miercuri.isia Europeană recomandă României stabilitate  
Comisia Europeană a prezentat miercuri recomandările specifice fiecărei ţări pentru 2019, în care defineşte 
orientările de politică economică adresate tuturor statelor membre ale UE pentru următoarele 12-18 luni. 
În luna februarie, Comisia a concluzionat că 13 state membre se confruntau cu dezechilibre (Bulgaria, Croaţia, 
Franţa, Germania, Irlanda, Portugalia, Spania, Ţările de Jos, România şi Suedia) şi că trei dintre aceste ţări se 
confruntau cu dezechilibre excesive (Cipru, Grecia şi Italia). Ca şi în anii precedenţi, aceste dezechilibre necesită o 
monitorizare specifică permanentă în cadrul procedurii privind dezechilibrele macroeconomice (PDM). 
Ungaria şi România fac obiectul unei proceduri aplicabile abaterilor semnificative începând din 2018 şi, respectiv, 
din 2017. Comisia a adresat miercuri un avertisment Ungariei şi României cu privire la abaterea semnificativă 
constatată în 2018 şi recomandă Consiliului să recomande corectarea de către aceste ţări a abaterii semnificative. 
Instituţia europeană mai recomandă României să protejeze stabilitatea financiară şi soliditatea sectorului bancar, 
precum şi să asigure sustenabilitatea sistemului public de pensii şi viabilitatea pe termen lung a fondurilor de 
pensii din cadrul celui de al doilea pilon. 
O altă recomandare priveşte ameliorarea calităţii şi a caracterului incluziv al educaţiei, în special pentru romi şi 
alte grupuri defavorizate. Să asigure îmbunătăţirea competenţelor, inclusiv a competenţelor digitale, în special 
prin sporirea relevanţei pe piaţa forţei de muncă a educaţiei şi formării profesionale şi a învăţământului superior. 
Să sporească acoperirea şi calitatea serviciilor sociale şi să finalizeze reforma venitului minim de incluziune. Să 
îmbunătăţească funcţionarea dialogului social. Să asigure stabilirea salariului minim pe baza unor criterii 
obiective, compatibile cu crearea de locuri de muncă şi cu competitivitatea. Să îmbunătăţească accesul la 
asistenţă medicală şi eficienţa sectorului sănătăţii din punctul de vedere al costurilor, inclusiv prin favorizarea 
tratamentului ambulatoriu. 
Să axeze politica economică în materie de investiţii pe sectorul transporturilor, vizând în special sustenabilitatea 
acestuia, pe sectorul energetic cu emisii scăzute de dioxid de carbon şi pe eficienţa energetică, pe infrastructura 
de mediu şi pe inovare, ţinând seama de disparităţile regionale. Să îmbunătăţească procesul de pregătire şi 
stabilire a priorităţilor în ceea ce priveşte proiectele mari şi să se accelereze punerea în aplicare a acestora. Să 
îmbunătăţească eficienţa achiziţiilor publice şi să asigure punerea în aplicare integrală şi sustenabilă a strategiei 
naţionale în domeniul achiziţiilor publice. 
Să se asigure că iniţiativele legislative nu subminează securitatea juridică, prin îmbunătăţirea calităţii şi a 
previzibilităţii procesului decizional, inclusiv prin consultări adecvate cu părţile interesate, prin evaluări efective 
ale impactului şi prin simplificarea procedurilor administrative. Să consolideze guvernanţa corporativă a 
întreprinderilor de stat. 
„Evoluţiile din ultimul an au generat preocupări cu privire la statul de drept şi au amplificat îngrijorările serioase 
care planau deja asupra ireversibilităţii şi durabilităţii progreselor înregistrate anterior de România în ceea ce 
priveşte reformarea sistemului judiciar şi combaterea corupţiei la nivel înalt”, remarcă documentul. 
Comisia mai remarcă faaptl că procesul de elaborare a politicilor publice a devenit din ce în ce mai imprevizibil, 
ceea ce afectează mediul de afaceri. Un exemplu recent este adoptarea prin ordonanţă de urgenţă a guvernului, 
fără să se fi realizat o consultare a părţilor interesate sau o evaluare a impactului, a unui set de măsuri de 
anvergură care afectează funcţionarea sectorului bancar, a societăţilor de administrare de fonduri de pensii din 
cel de al doilea pilon şi a companiilor din domeniul energiei şi telecomunicaţiilor. Evaluările impactului legislaţiei 
sunt în continuare o formalitate, iar calitatea şi utilizarea efectivă a acestora variază foarte mult de la un sector la 
altul. Controlul calităţii în ceea ce priveşte evaluările impactului legislaţiei şi elaborarea politicilor este aplicat 
numai într-o măsură limitată. Nu există niciun mecanism durabil de monitorizare a politicilor bazat pe un sistem 
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transparent de raportare şi pe evaluări ex-post. De multe ori, iniţiative legislative importante sunt anunţate chiar 
înainte de adoptare. Gradul de implicare a părţilor interesate în elaborarea şi punerea în aplicare a reformelor 
este redus şi există rareori un dialog real între parteneri, deşi există structurile instituţionale relevante în acest 
sens. 
Ministerul Finanţelor Publice are sarcina de a întocmi o listă a proiectelor de investiţii publice prioritare de peste 
100 de milioane de lei (21 de milioane de euro) şi de a monitoriza implementarea acestora, însă proiectele sunt 
gestionate de ministerele de resort. Pe lista proiectelor prioritare se află în prezent aproximativ 130 de proiecte, 
majoritatea în domeniul transporturilor. Majoritatea acestor proiecte prioritare ar putea fi cofinanţate din 
fondurile UE. Absorbţia fondurilor UE este împiedicată de factori precum capacitatea administrativă limitată de a 
pregăti, de a ierarhiza în funcţie de priorităţi şi de a pune în aplicare proiectele mari de investiţii. În ciuda 
recentelor proiecte mari de infrastructură care sunt în curs de pregătire şi de trimitere spre aprobare către 
Comisia Europeană, lipsesc încă proiecte importante, cum ar fi autostrada Sibiu-Piteşti (care asigură legătura cu 
coridorul Rin-Dunăre şi coridorul Orient/Est-mediteraneean din cadrul TEN-T), iar implementarea în general 
continuă să înregistreze întârzieri. În plus, absorbţia fondurilor UE a fost determinată până acum de proiecte 
elaborate pentru perioada de programare anterioară şi nu a fost încă pusă la punct o rezervă de proiecte noi 
pentru actuala perioadă de programare. 
Capacitatea generală de inovare a României, a remarcat comisia, rămâne scăzută, iar competitivitatea sa viitoare 
este ameninţată de decalajul mare dintre întreprinderile cu capital străin şi cele naţionale în materie de 
productivitate şi inovare. Investiţiile României în cercetare şi dezvoltare sunt cele mai scăzute din UE (0,5 % din 
PIB), iar cheltuielile publice pentru cercetare şi dezvoltare au scăzut şi mai mult, de la 0,32 % din PIB în 2011 la 
0,21 % din PIB în 2017, ceea ce împiedică orice consolidare a capacităţilor. 
În ciuda îmbunătăţirilor recente, ratele sărăciei şi inegalităţii veniturilor rămân ridicate, iar disparităţile regionale 
se accentuează. Un român din trei continuă să fie expus riscului de sărăcie şi excluziune socială, cele mai afectate 
grupuri fiind copiii, romii, persoanele cu handicap şi persoanele în vârstă. Calitatea şi acoperirea serviciilor sociale 
sunt insuficiente, iar distribuţia teritorială a acestora este inegală şi necorelată cu nevoile specifice ale 
comunităţilor. Numai aproximativ 20 % din unităţile administrativ-teritoriale dispun de servicii sociale autorizate. 
Reforma sistemului de pensii introdusă în 2008 a fost diluată treptat, apreciază comisia. După amânări repetate 
ale majorărilor programate ale contribuţiilor la fondurile de pensii din cel de al doilea pilon, care ar fi trebuit să 
ajungă la 6 % din salariile brute până în 2016, contribuţiile au fost reduse la 3,75 % din salariile brute începând din 
2018. Fondurile de pensii din cel de al doilea pilon au fost slăbite şi mai mult printr-o serie de măsuri adoptate de 
guvern printr-o ordonanţă de urgenţă la sfârşitul anului 2018. Contribuţiile la aceste fonduri au devenit opţionale 
după o perioadă de contribuţie de minimum cinci ani. S-au înăsprit semnificativ cerinţele de capital minim pentru 
societăţile de administrare a fondurilor de pensii din cadrul celui de al doilea pilon, ceea ce creează un risc de 
ieşire de pe piaţa din România a societăţilor de administrare a unor astfel de fonduri. Comisioanele de 
administrare percepute pentru contribuţiile brute au fost, de asemenea, reduse în mod semnificativ, ceea ce ar 
putea afecta rezultatele financiare ale societăţilor de administrare a fondurilor şi ar putea mări probabilitatea 
ieşirii lor de pe piaţă. Acest lucru ar putea avea implicaţii negative asupra dezvoltării pieţei locale de capital şi a 
grupului investitorilor instituţionali, privând totodată economia de o sursă atât de necesară de investiţii pe 
termen lung. În plus, slăbirea sau abandonarea celui de al doilea pilon de pensii va face ca veniturile din pensii să 
fie mai puţin diversificate şi va expune pensiile unor riscuri politice şi demografice mai ridicate. În martie 2019, 
prin intermediul unei ordonanţe de urgenţă, guvernul a menţinut noile cerinţe de capital minim pentru societăţile 
de administrare a fondurilor, dar a amânat pentru decembrie 2019 termenul pentru plata integrală a capitalului 
suplimentar. Alte dispoziţii ale ordonanţei de urgenţă din decembrie 2018 care pun în pericol viabilitatea 
fondurilor de pensii din cadrul celui de al doilea pilon rămân neschimbate. 
(Sursa: Mediafax) 
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 APEL PUBLIC PENTRU SALVAREA LOCURILOR DE MUNCĂ DIN AGERPRES!  
Stimată doamnă Prim - ministru, stimați ministri și stimați președinți de comisii 
Sindicatul Român al Jurnaliștilor MediaSind, organizația națională a lucrătorilor din mass-media, împreună cu 
filiala sa din Agenția Naţională de Presă Agerpres, MediaSind AGERPRES, fac un apel public pentru luarea tuturor 
măsurilor necesare în vederea salvării locurilor de muncă din cea mai mare agenţie de presă a României. 
Vă informăm că în urma subdimensionării bugetului AGERPRES şi a adresei Ministerului de Finanţe prin care eram 
anunţaţi că trebuie să ne încadrăm în limitele bugetare alocate  şi să adoptăm măsuri de reducere  a cheltuielilor, 
în data de  27 mai 2019, s-a convocat Comisia paritară în AGERPRES pentru analizarea situaţiei. În urma măsurilor 
deja adoptate privind tăierea unor cheltuieli pentru bunuri şi servicii, suspendarea promovărilor etc., am fost 
informaţi de conducerea agenției că instituţia are în continuare o alocaţie bugetară cu un defict de aprox 2,4 
milioane lei, ceea ce ar putea provoca  disponibilizarea a zeci de angajaţi.  
Pentru a nu afecta activitatea agenţiei prin disponibilizări, mai ales că personalul redacţional este 
subdimensionat, de exemplu: 
-           în teritoriu colegii noştri sunt obligaţi să acopere activitatea din două sau chiar trei judeţe, 
-          în străinătate reţeaua de corespondenţi lipseşte cu desăvârşire, nici măcar la instituţiile europene nu 
putem avea acreditat un corespondent,  
-           în Bucureşti, colegii noştri redactori şi fotoreporteri acoperă de dimineaţă până seara activitatea 
principalelor instituţii ale statului, fără posibilitatea de a-şi recupera în totalitate orele suplimentare lucrate şi 
de a-şi reface, astfel, sănătatea și capacitatea de muncă.   
MediaSind  a propus rezolvarea parţială a acestor probleme prin  reducerea numărului de şefi, după următoarele 
principii: 
“reorganizarea în AGERPRES trebuie să se facă de sus în jos şi nu invers, începând cu renunţarea la un post de 
director general adjunct, tranformarea direcţiilor în servicii, a serviciilor în birouri, comasarea birourilor şi 
desfiinţarea unora, precum şi comasarea unor redacţii fără a afecta însă activitatea editorială.” 
Deşi propunerea noastră a fost agreată în principiu de conducerea AGERPRES, în data de 3 iunie 2019 ni s-a adus 
la cunoştinţă propunerea  Consiliului Director privind reorganizarea,  votată cu 3 voturi pentru şi 2 împotrivă, care 
nu respectă principiile discutate şi care  constă doar în transformarea  unei direcţii în serviciu şi a două sau trei 
servicii în birouri, precum  şi comasarea unor redacţii. Partea sindicală a respins această propunere, susţinând, în 
mod evident, că nu se respectă principiile agreate. Conducerea agenţiei a răspuns că Legea de organizare şi 
funcţionare a AGERPRES obligă instituţia să aibă cel puţin doi directori generali adjuncţi. Am prezentat atunci 
opinia casei de avocatură cu care organizaţia noastră are încheiat contract de colaborare prin care se explică că 
pluralul din lege are conotaţii generice, la fel ca şi termenul redactori, şi poate să fie  aplicat şi la singular. Opinia 
MediaSind a fost că se poate renunţa la un post de director general adjunct, mai ales că, în prezent, unul dintre 
aceste posturi este ocupat de către o persoană care are studii în masaj şi kinetoterapie, competenţe profesionale 
care nu pot oferi suportul  coordonării unor activităţi redacţionale şi pentru a ocupa următoarea funcție ca 
importanță din instituție după directorul general. 
În Comisia Paritară  am convenit ca atât conducerea instituţiei dar şi partea sindicală să ceară lămuriri comisiilor 
de cultură ale Parlamentului despre această problemă  şi apoi să continuăm dialogul social. 
Având în vedere aceste argumente, vă rugăm să ne precizaţi dacă propunerile noastre de reorganizare pe 
principiile enunțate sunt în conformitate cu prevederile Legii nr. 19/2003 de organizare și funcționarea a ANP 
AGERPRES.  
Dacă din punct de vedere al Legii AGERPES opiniile noastre privind reorganizarea nu sunt  viabile, vă solicităm  
modificarea Legii nr 19/2003 prin ordonanţă de urgenţă, pentru a putea pune în practică soluțiile de 
reorganizare propuse. De asemenea, în aceeaşi ordonanţă de urgenţă vă solicităm introducerea posibilităţii 
folosirii sumelor provenite din sursele proprii ale agenţiei pentru a fi utilizate şi pentru salarizarea personalului. 
După cum bine cunoaşteţi, AGERPRES este agenţia de presă a României iar anul acesta a împlinit 130 de ani de 
activitate. În tot acest timp, colegii noştri şi-au îndeplinit cu succes misiunea de a informa corect şi prompt opinia 
publică națională și internatională. Activitatea lor a fost apreciată de principalele organizaţii naţionale și 
internaţionale de reprezentanţii  ambasadelor principalelor state din lume de personalităţi marcante ale societăţii 
româneşti şi, nu în ultimul rând, de reprezentanţi ai clasei politice, atât de la Putere, cât și din Opoziţie. Ar fi 
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nedrept şi ruşinos ca la acest ceas de bilanţ, profesioniştii din AGERPRES să fie “recompensaţi” cu pierderea 
locurilor de muncă sau cu tăieri salariale.  
Săptămâna viitoare, la Congresul Mondial al Federaţiei Internaţionale a Jurnaliştilor, vom cere şi sprijinul colegilor 
noştri din peste 130 de ţări unde organizaţia are membri afiliaţi. Contăm pe  sprijinul dvs. pentru soluţionarea 
situaţiei grave cu care se confruntă această prestigioasă instituţie de presă și angajații ei. 
Sindicatul Român al Jurnaliştilor MediaSind, 
Biroul Executiv Naţional 
prin reprezentant legal 
Cristinel Godinac, 
Preşedinte 
 

 Mircea Drăghici a demisionat din funcţia de trezorier al PSD / Cine este noul purtător de cuvânt 
Mircea Drăghici şi-a dat demisia din funcţia de trezorier al PSD, a anunţat preşedintele interimar al partidului, 
Viorica Dăncilă, la finalul şedinţei Biroului Politic Naţional (BPN) al formaţiunii. 
„Am luat act de demisia trezorierului partidului”, a afirmat Viorica Dăncilă, miercuri, la Parlament. 
În BPN al PSD a fost numit purtător de cuvânt al partidului Mihai Fifor. 
Mircea Drăghici a fost coordonatorul de campanie al PSD pentru alegerile europarlamentare. 
Social-democratul a fost propus de PSD ca ministru al Transporturilor, însă în luna februarie şi-a retras 
candidatura, în contextul în care preşedintele Klaus Iohannis nu a dat niciun răspuns în legătură cu nominalizarea 
sa în funcţie. 
Mircea Drăghici a fost pus sub urmărire penală în 2 aprilie de procurorii DNA pentru că şi-ar fi însuşit 380.000 de 
euro din subvenţiile acordate pentru PSD, pe care i-a folosit pentru plata unui imobil. Acesta este acuzat că şi-ar fi 
însuşit banii de subvenţii pentru partid prin încheierea unui contract de închiriere a unui imobil. 
Ulterior, procurorii Direcţiei Naţionale Anticorupţie au extins, urmărirea penală faţă de Mircea Drăghici, trezorier 
PSD, cu privire la o altă infracţiune de delapidare. 
Mihai Fifor, noul purtător de cuvânt al PSD 
Mihai Fifor este noul purtător de cuvânt al PSD, în urma unei decizii a Biroului Politic Naţional (BPN) al partidului. 
Fifor este preşedintele Consiliul Naţional al PSD. 
Lia Olguţa Vasilescu a fost purtător de cuvânt al partidului pe perioada campaniei electorale pentru alegerile 
europarlamentare. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 K. Iohannis: BRUA - unul dintre paşii pentru ca România să ajungă furnizor de securitate regională 
Preşedintele Klaus Iohannis a subliniat, miercuri, importanţa implementării efective a proiectelor demarate la 
Summitul Iniţiativei celor Trei Mări care a avut loc anul trecut la Bucureşti şi a indicat că gazoductul BRUA ar putea 
fi unul dintre paşii prin care România poate deveni furnizor de securitate regională în regiune. 
"Summitul Iniţiativei celor Trei Mări a ajuns la maturitate şi cred că astăzi şi mâine avem foarte multe lucruri 
concrete de discutat. Este foarte important să ajungem în faza în care implementăm efectiv proiectele pe care am 
început să le listăm încă de la summitul de la Bucureşti de anul trecut. De asemenea, este foarte important că am 
reuşit să avem împreună cu noi în afară de cei care au fost de la începutul Iniţiativei celor Trei Mări parteneri 
foarte importanţi - SUA, UE, Germania - şi cred că ne apropiem deja de câteva proiecte foarte serioase pentru 
regiune", a spus şeful statului, înaintea participării la Summitul Iniţiativei celor Trei Mari, care are loc în Slovenia, 
la Ljubljana. 
Întrebat ce paşi poate face România pentru a deveni furnizor de securitate regională, Iohannis a răspuns că unul 
dintre proiecte este gazoductul BRUA. 
"Putem să facem mai mulţi paşi, parţial i-am început deja, aş menţiona doar BRUA, interconectorul care va 
deschide practic piaţa pentru rezervele din Marea Neagră, avem, pe de altă parte, interconectorul cu Bulgaria, 
interconectorul cu Ungaria, care de asemenea sunt foarte importante pentru întreaga regiune, dar şi dezvoltarea 
energeticii din România contribuie cu siguranţă la securitatea energetică nu numai a României, ci a întregii 
regiuni", a spus preşedintele Iohannis. 
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Şeful statului participă miercuri şi joi la Summitul Iniţiativei celor Trei Mari care are loc în Slovenia, la Ljubljana. 
Miercuri, şeful statului participă la dineul oficial găzduit de preşedintele Sloveniei, Borut Pahor. Alături de şefii de 
stat ai ţărilor participante la Iniţiativa celor Trei Mări, mai sunt prezenţi preşedintele Germaniei, Frank-Walter 
Steinmeier, preşedintele Comisiei Europene, Jean-Claude Juncker, şi secretarul Energiei al SUA, Rick Perry. 
Joi, şeful statului va participa la sesiunea plenară a summitului. Ulterior, el va susţine declaraţii de presă, alături 
de preşedintele Sloveniei, Borut Pahor, preşedintele Croaţiei, Kolinda Grabar-Kitarovic, preşedintele Poloniei, 
Andrzej Duda, şi de preşedintele Comisiei Europene, Jean-Claude Juncker. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Siegfried Muresan a fost ales vicepresedinte al grupului PPE in Parlamentul European 
Europarlamentarul Siegfried Muresan a fost ales, miercuri, vicepresedinte al grupului PPE din Parlamentul 
European. 
"Multumesc colegilor care m-au votat astazi vicepresedinte al Grupului PPE din Parlamentul European. Acest vot 
dat de europarlamentarii PPE reprezinta si un vot de incredere pentru Romania", a scris Muresan pe Facebook. 
Muresan a obtinut sprijinul a 141 de colegi din 158 de voturi valabil exprimate. 
In mesajul de pe Facebook, europarlamentarul roman a precizat ceea ce intentioneaza sa faca din aceasta pozitie. 
El a precizat ca isi propune o Uniune Europeana care sa rezolve problemele oamenilor, care sa livreze ceea ce 
asteapta oamenii de la ea si ca va continua sa lupte pentru a aduce in Europa mai multa siguranta si mai multe 
locuri de munca. 
De asemenea, europarlamentarul a adaugat ca va sustine o Uniune Europeana mai aproape de oameni, o Uniune 
in care vocea romanilor si a tuturor cetatenilor europeni sa se auda cat mai bine si ca va lucra impreuna cu toti 
europarlamentarii din Grupul PPE pentru a indeplini aceste obiective. 
"Noi, Partidul National Liberal, am castigat alegerile europarlamentare in Romania. Familia noastra politica, PPE, a 
castigat alegerile la nivel european. Noi, delegatia romana in PPE, am ajuns a treia cea mai mare delegatie din 
grup. Suntem o delegatie mare intr-un grup mare. Aceste lucruri reprezinta o garantie ca vom putea obtine 
beneficii concrete pentru Romania la nivel european", a incheiat Muresan. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Acuzat de fraudă cu fonduri europene și contestat masiv în stradă, premierul miliardar al Cehiei atacă UE și dă 
vina pe Soros 
Peste 100.000 de oameni au ieșit în stradă, la Praga, pentru a cere demisia premierului Andrej Babis. Protestul 
este considerat cel mai mare care a avut loc în Cehia în ultimii 30 de ani, după căderea comunismului. Foto: Hepta 
Premierul miliardar al Cehiei, Andrej Babis, contestat în stradă de mii de persoane care îi cer demisia după ce 
acesta a fost acuzat de fraudă cu fonduri europene, a început să critice Uniunea Europeană pentru un audit care l-
a găsit pe Babis vinovat de conflict de interese. Premierul ceh a declarat că acuzațiile instituțiilor europene sunt „o 
tentativă de a destabiliza țara pe care el o conduce”, relatează Bloomberg.  
Presat de cei aproximativ 100.000 de protestatarii care au ocupat străzile din Praga pentru a-i cere demisia, 
premierul Andrej Babis și-a schimbat peste noapte discursul dintr-unul pro-european într-unul plin de critici la 
adresa Uniunii Europene.  
Babis a respins auditul Comisiei Europene, în care e acuzat de conflict de interese, dar și acuzațiile de fraudă cu 
fonduri europene, pentru care Bruxellesul îi cere să returneze 17,4 milioane de euro. În plus, UE mai pregăteşte și 
un al doilea raport referitor la subvenţii de 78 de milioane de euro. 
Andrej Babis a spus că vrea să se plângă la Jean-Claude Juncker, președintele Comisiei Europene, în legătură cu 
aceste rapoarte. „Cu siguranță îl voi întreba pe domnul Juncker cum este posibil să aibă auditori atât de 
incompetenți.  
Mai mult, Babis a declarat că nu va returna niciun ban din subvențiile pe care Uniunea Europeană le-a plătit 
companiei Agrofert, fondată de premierul ceh în urmă cu 20 de ani. Babis a dat vina și pe George Soros, pe care îl 
acuză că s-ar afla în spatele acuzațiilor care i se aduc.  
„Este un raport foarte dubios, plin de greșeli și inexactități, care are toate indiciile unui atac. Un  atac care este, de 
fapt, orchestrat împotriva întregii republice cehe”, a declarat Andrej Babis.  
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„Afirmațiile recente ale premierului se încadrează în retorica altor lideri din Varșovia, București și Budapesta, care 
au intrat în conflict cu UE din cauza erodării principiilor democratice și statului de drept din țările lor. Dar, spre 
deosebire de restul, Babis nu a intervenit până acum în sistemul judiciar din Cehia. El se confruntă acum cu cele 
mai mari proteste din Cehia de la căderea comunismului, în 1989”, scrie Bloomberg.  
(Sursa: ziare.com) 
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